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KÓRUS 
Folytatjuk cikksorozatun-
kat, melyben a művelődé-
si központ aktív klubjairól 
és szakköreiről adunk ak-
tuális helyzetjelentést. Ez-
úttal a Hegyalja Pedagó-
gus Kórus történetét és 
jelenlegi működését te-
kintjük át. Cikkünk a 15. 
oldalon olvasható.

INTERJÚ 
Varkoly Ádám harmadik 
generációs borász család-
ból származó alpolgármes-
ter elkötelezett a város fej-
lődése és a közösségépítés 
iránt. Céljai között szerepel 
a lakosság igényeinek kép-
viselete és a fiatalok hely-
ben tartása. Cikkünk az 
5. oldalon olvasható.

20 éve hunyt el a világ legjobb beállója, Kulcsár Anita. 
Cikkünk a 7. oldalon olvasható.



Az eseményt Varkoly Ádám alpolgármester nyitotta meg. Köszöntőjé-
ben felidézte édesapja borkóstolóit, ahol a „Tokaj szőlővesszein nektárt 
csepegtettél” kifejezés mély benyomást tett rá. Hangsúlyozta a Himnusz 
összetartó erejét, amely szerinte mind a 15 millió magyar ember életét 
megpecsételte, határon innen és túl. Kiemelte továbbá a Nemzeti Műve-
lődési Intézet tavalyi szerencsi megnyitásának jelentőségét, amelynek kö-
szönhetően a város még több kulturális programnak adhat otthont, to-
vább erősítve a magyar identitást. Beszédét a Himnusz soraival zárta: 

„Isten, áldd meg a magyart!”. 
Az est fénypontja Karády István verses-zenés előadása volt. A művész 

klasszikus és kortárs magyar versekkel, valamint Cseh Tamás dalokkal va-
rázsolta el a közönséget. A műsort Galgóczi Ferencné, Kazsik Marianna 
és dr. Korondi Klára fellépése is emelte.

A Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár január 
24-én megemlékezett a Magyar Kultúra Napjáról. Ezen 
a napon a Rákóczi-vár Árkád terme megtelt érdeklő-
dőkkel, akik egy színvonalas műsor keretében ünnepel-
hették kultúránk gazdagságát.

MAGYAR KULTÚRA NAPJA
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Kovács Károlyné 1934. december 29-én született Sóstófalván. Margit 
néni Monokon járt iskolába, de már ekkor nővérével együtt kivette részét 
a családi gazdaság munkáiból: szántottak, vetettek és segítettek a földe-
ken. A kemény munka iránti elkötelezettség egész életét végigkísérte. 56 
éven át élt boldog házasságban férjével Monokon, mígnem megözvegyült. 
Két gyermeke született, hét unokája és nyolc dédunokája van. Két évvel 
ezelőtt egy súlyos betegség után költözött be az otthonba, ahol hamar 
megtalálta a helyét. Jó kapcsolatot ápol lakótársaival, szívesen részt vesz 
a közösségi programokon, beszélget és tévézik. Mielőtt nyugdíjba vonult, 
a helyi cukorgyárban és a mezőgazdaságban is dolgozott. Életútja hűen 
tükrözi a vidéki emberek szorgalmát és kitartását. Kívánunk neki további 
jó egészséget, boldog éveket szerettei és barátai körében!

A Gyémántkapu Idősek Otthonában Kiss Attila pol-
gármester köszöntötte Kovács Károlynét, aki a kilenc-
venedik születésnapját ünneplte. A városvezető átadta 
az Orbán Viktor miniszterelnök kézjegyével ellátott em-
léklapot és a város ajándékait.

SZÜLETÉSNAPI 
KÖSZÖNTÉS

Az egyik legfontosabb változás, hogy Boti, a dobos külön utakon folytatja 
zenei pályafutását. A zenekar közleményében így fogalmaztak: Botival, a 
dobosunkkal külön utakra válunk, más tervekkel folytatva a zenét. A ta-
nulmányaink miatt pedig fél éven belül már amúgy sem tudtuk volna fenn-
tartani ezt a formációt. A zenekar háláját fejezte ki Botinak a közös élmé-
nyekért és sok sikert kívántak neki a jövőre nézve. Ez a változás egyben 
azt is jelenti, hogy a Rosabelle zenekar egy körülbelül fél éves „szünetre” 
vonul. Fontos azonban hangsúlyozni, hogy ez nem a teljes megszűnést je-
lenti. A zenekar közleménye szerint csak az élőzene fog eltűnni, számokat 
ugyanúgy fognak kiadni. Ez jó hír a rajongók számára, hiszen az új dalokra 
és egy befejezetlen albumra továbbra is számíthatnak. A tervek szerint a 
Rosabelle zenekar ősszel tér vissza a színpadra, és ahogy ők fogalmaztak, 
valami sokkal jobbra, többre és legfőképp másra számíthatunk majd.

A szerencsi Rosabelle zenekar fontos bejelentést tett 
rajongói számára, melyben a jövőbeli terveikről és az 
együttes életében bekövetkező változásokról számoltak 
be. A másfél éves közös munka után a 2025-ös év jelen-
tős fordulatot hoz a Rosabelle életében.

VÁLTOZÁSOK 
A ROSABELLE 
ZENEKARNÁL

Kiss Attila polgármester köszöntötte a 90 éves Kovács Károlynét

Fordulóponthoz érkezett a Rosabelle zenekar: dobos nélkül, de nem 
végleg búcsúznak
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A polgármester hozzátette: A tavalyi év vé-
gén az önkormányzat több mint 200 millió fo-
rint támogatást kapott, amellyel sikerült rendez-
ni a 70 millió forintos folyószámlahitelt és a 160 
millió forintot meghaladó lejárt számlákat, ame-
lyek sok helyi vállalkozást érintettek. A város-
vezető kiemelte a helyi vállalkozások jelentősé-
gét, amelyek mintegy 800 millió forint 
adóbevétellel járulnak hozzá a Szerencs műkö-
déséhez, és több ezer munkahelyet biztosítanak 
a régióban. A polgármester kitért az őszinteség 
fontosságára. Megosztotta személyes tapasz-
talatait, hogy az elmúlt 20 évben vállalkozó-
ként, cégvezetőként maga is meghívottak kö-
zött ült, és több mint 30 évet dolgozott egy 
közszolgáltató társaságnál. Beszélt arról, hogy 
tisztában van a vállalkozók felelősségével, a 
gazdasági társaságok működésével, az adófize-
tési határidőkkel és a bérfizetéssel kapcsolatos 
teendőkkel. Úgy folytatta, hogy nemcsak állami 
és önkormányzati tulajdonú gazdasági társasá-
gokat vezetett, hanem több évtizede családi 
vállalkozásaik is vannak. Ezért átérzi a kisvállal-
kozók és a nagyvállalkozók felelősségét egya-
ránt. Végül kifejezte reményét, hogy a követke-
ző öt évben sikeres lesz az önkormányzat és a 
cégek közötti együttműködés. 

Megyesi Ágnes, a Meggyes Hotelt is üzemel-
tető MAGIÉRT Vendéglátó és Szolgáltató Kft. 
ügyvezetője, a meghívottak nevében mondott 
köszöntőt. Beszédében kiemelte, hogy cégük a 
szálláshely, a turizmus, valamint az ezekhez kap-
csolódó tevékenységek területén működik. Úgy 
véli, hogy minden szerencsi vállalkozó, aki je-
lenleg aktívan tevékenykedik a településen, ha-
sonlóan hozzájuk, lehetőségeket lát a városban. 
Úgy véli, hogy az önkormányzat is támogatóan 
viszonyul a helyi cégekhez, és reményét fejezte 
ki, hogy a közös erőfeszítések eredményeként 
fényes jövő vár Szerencsre. 

Dr. Takács István, a Szerencsi Bonbon Kft. 
ügyvezetője pohárköszöntőjében felidézte a vá-

ros korábbi sikereit, amelyről talán csak kevesen 
tudnak. Emlékeztetett Dancsics János munkás-
ságára az 1900-as évek elején, aki elöljáróként 
sokat tett a városért, többek között a Fenyves 
és a szerencsi kertészet létrehozásával. Arra is 
felhívta a figyelmet, hogy a második világhábo-
rú után Szerencs nyerte meg elsőként a megyé-
ben rendezett településképi szépségversenyt. 
Az ügyvezető szerint ez reményt és büszkesé-
get ad a jövőre nézve. Végül azt kívánta, hogy 
közös erővel tartsák jó irányban Szerencs fejlő-
dését, valamint sikeres, erőben és egészségben 
boldog új évet kívánt a város minden vállalko-
zójának. Az eseményt a PABB FOURTE zenekar 
műsora zárta.

Nem fog betarthatatlan ígéreteket 
tenni a vállalkozóknak, és őszinte ké-
pet fog festeni a város gazdálkodásá-
ról – mondta beszédében Kiss Attila 
polgármester a helyi vállalkozók újévi 
köszöntésén, amit január 10-én a Rá-
kóczi-vár Színháztermében tartottak. 

ŐSZINTE PÁRBESZÉD A VÁLLALKOZÓKKAL

Az esemény közel harmincéves múltra visszatekintő hagyomány, amely 
még Magda Gábor polgármestersége idején kezdődött. Ekkor még a vál-
lalkozókat és az intézményvezetőket közösen köszöntötték. Az idő mú-
lásával azonban egyértelművé vált, hogy a vállalkozók és az intézmények 
közötti munkakapcsolat jellege eltér az önkormányzattal való viszonyukat 
tekintve. Ezért az elmúlt években kialakult az a gyakorlat, hogy az intéz-
ményvezetőket – legyenek azok egyházi, állami vagy önkormányzati – 
külön alkalommal köszönti a városvezetés. 

A helyszínen Kiss Attila hangsúlyozta az ilyen találkozók fontosságát 
az emberi kapcsolatok építésében, amelyek elengedhetetlenek a haté-
kony együttműködéshez. Kiemelte, hogy a város lakóinak életét jelentő-
sen befolyásolja az intézmények közötti kapcsolat minősége, ezért az új-
évi köszöntő kiváló alkalom arra, hogy a különböző fenntartású 
intézmények képviselői találkozzanak, ezáltal erősítsék az együttműkö-
dést a település és a városlakók javára. 

A polgármester röviden kitért az önkormányzat elmúlt időszakának 
kihívásaira. Beszélt a jelentős pénzügyi nehézségekről amellyel szem-
besült. Örömmel számolt be azonban arról, hogy az év végére több mint 
200 millió forint érkezett az önkormányzat számlájára különböző támo-
gatások formájában, ami jelentősen enyhítette a pénzügyi nehézsége-
ket. Ennek köszönhetően sikerült rendezni a hiteleket és a számlákat, 
sőt, december 30-ig a legtöbb lejáró számlát ki tudták fizetni. A polgár-
mester megnyugvással szólt arról, hogy az önkormányzat gondjai rövid 
távon megoldódtak, ami lehetővé tette a nyugodt évkezdést. Hozzátette 
ugyanakkor, hogy ez nem jelenti a felelőtlen költekezést, de minden-
képpen megkönnyebbülést jelent a városvezetés számára. 

Dr. Ináncsi Tünde köszöntőjében hangsúlyozta, hogy a jelenlévők kö-
zös feladatot látnak el a közszolgálat területén, amihez a szakmai tudás 
és felkészültség mellett olyan emberi tulajdonságok is elengedhetetle-
nek, mint az empátia, az együttműködési készség, az elhivatottság és 
mindenekelőtt az alázat. Ezen emberi jellemzők terén kívánt fejlődést, 
hogy az intézmények működése a jövőben még sikeresebb legyen. A 
továbbiakban a Szerencsi Művészeti Iskola pedagógusainak és diákjai-
nak közös zenés műsora volt látható, az eseményt végül közös ebéd 
zárta.

Január 9-én a szerencsi intézményvezetők a Rákóczi-
vár Szirmay termében gyűltek össze, ahol Kiss Attila pol-
gármester és dr. Ináncsi Tünde, a Szerencsi Járási Hivatal 
vezetője köszöntötte őket az újév alkalmából.

ÚJÉVI TALÁLKOZÓ AZ INTÉZMÉNYVEZETŐKKEL

Kiss Attila polgármester őszinte párbeszédet folytatott a szerencsi vállalkozókkal
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ADVENTI KAVALKÁD NYEREMÉNYJÁTÉK

Az előző tisztújítás 2019-ben volt, az akkor 
megválasztott tisztségviselőknek a mandátu-
ma 2024. december 31-én lejárt, ezért vált 
szükségessé az új választás. Az új elnökség 
tagja lett Varga Katalin, a Karate Szakosztály 
vezetője, Uray Attila képviselő és Kiss Attila 
polgármester. Az elnökség maga közül válasz-
totta meg Kiss Attilát elnöknek, akit a Miskolci 
Törvényszék fog bejegyezni. A Felügyelő Bi-
zottság új tagjai Katona Krisztina, Fekete Diána 
és Karajz Balázs lettek, míg a Jelölő és Szava-
zatszedő Bizottságba Marton Péter, Köllő And-
rás és Nagy Lajos kerültek. A tisztújítást Nyiri 
Tibor, a leköszönő elnök hívta össze 2024. dec-
ember 23-ára, ami kissé későinek bizonyult, hi-
szen az új elnök bejegyzése csak januárban in-
dulhatott el, miután összeálltak a szükséges 
jegyzőkönyvek és okiratok. Ideális esetben a 
tisztújítást november végén kellett volna meg-
tartani, hogy az új elnök január elejére bejegy-
zésre kerüljön, és képviselni tudja az egyesüle-
tet az országos sportági szakszövetségeknél, 
valamint a TAO pályázatok kapcsán el tudjon 

járni, megszerezze a bankszámla feletti rendel-
kezési jogosultságot. A megválasztott új elnök 
tájékoztatása szerint a késedelem problémát 
okozott a Kosárlabda Szakosztály TAO pénz-
gyűjtése során, mivel nem volt, aki aláírja a 
szükséges dokumentumokat.  

A tisztújítást követően Nyiri Tibor leköszönő 
elnök röviden összefoglalta tízéves munkájának 
eredményeit. Ezután az egyik szakosztályvezető 
azt a kérdést tette fel, hogy a Rákóczi Zsigmond 
Református Általános Iskola új tornacsarnoka 
az elmúlt években miért nem épülhetett meg a 
TAO-s támogatásból. A leköszönő elnök válasz-
ként elmondta, hogy ehhez nem tudta garan-
tálni a fejlesztéshez szükséges önerőt. A tiszt-
újítás végén Kiss Attila, mint a sportegyesület 
új elnöke megköszönte Nyiri Tibornak az elmúlt 
tíz év elnöki munkáját.

A Szerencs Város Sportegyesülete 
2024. december 23-án tartotta tiszt-
újító közgyűlését, ahol új elnökséget 
választottak: Varga Katalin, Kiss At-
tila és Uray Attila.

A Szerencsi Adventi Kavalkád sikere a lelkes 
csapatmunkának volt köszönhető. Varkoly 
Ádám alpolgármester és Bárányné Balogh Me-

linda képviselő köszönetüket fejezik ki a részt-
vevőknek a sikeres rendezvényért. Külön köszö-
net illeti a Szerencsi Művelődési Központ és 

Könyvtár dolgozóit, a fellépőket, intézményeket, 
zenekarokat, zsűritagokat, a gumikerekes kisvo-
nat sofőrjét és mindazokat, akik bármilyen for-
mában hozzájárultak a rendezvények színvona-
las lebonyolításához.  

A szervező csapat tagjai: Varkoly Ádám, Bá-
rányné Balogh Melinda, Jónásné Máté Andrea 
és családja, Halász Viktória és családja, Halász 
Máté, Korhuth Zsófia, Pallagi Ivett, Szviatkovszky 
József, Németh Judit, Király Judit és Barva-Smál 
Mónika. A szervezők munkáját aktívan segítet-
ték: Oroszné Stumpf Éva, Farkas Zsolt, Vágási-
Endrész Edina, Pazonyi Zoltán, Barva Attila, Sél-
lei-Szabó Gabriella és Gilányiné Visi Éva. 

Az adventi időszakot egy izgalmas nyere-
ményjátékkal is színesítették. A résztvevőknek 
2024. december 1-23-a között minél több sze-
rencsi programot kellett felkeresniük, és azokon 
pecséteket gyűjteniük. A legtöbbet összegyűjtők 
között sorsolták ki a nyereményeket, melyek kö-
zül a fődíj egy családi wellness hétvége volt. 
Utóbbinál Varkoly Ádám alpolgármester és Bá-
rányné Balogh Melinda képviselő sorsolták ki a 
szerencsés nyertest, aki Arosné Szabó Gabriella 
lett. Őt hamarosan értesítik a szervezők.

A Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár, valamint a Szerencsi Adventi 
Kavalkád csapata tavaly példaértékű összefogással teremtett ünnepi han-
gulatot a városban. A programsorozat változatos eseményeket kínált minden 
korosztály számára.

TISZTÚJÍTÁS A SPORTEGYESÜLETNÉL

A Szerencs VSE Sportegyesület 
1993-ban két önkormányzat, Sze-
rencs és Bekecs kezdeményezésére 
jött létre. Az önkormányzat a saját 
költségvetéséből évente közel 20 
millió forinttal támogatja az egye-
sületet. Tekintve, hogy a sportléte-
sítmények jellemzően önkormány-
zati tulajdonban vannak és azok 
fenntartása is, a sportszakosztály-
ok és a városvezetés között szoros 
az együttműködés. Jelenleg kilenc 
működő szakosztály van az egyesü-
letben: asztalitenisz, birkózás, ka-
rate, kosárlabda, kézilabda, labda-
rúgás, sakk, súlyemelés és úszás.

Bárányné Balogh Melinda képviselő és Varkoly Ádám alpolgármester
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Elsőként engedjék meg, hogy köszönetet 
mondjak minden szerencsi, ondi és fecskési vá-
lasztópolgárnak, amiért a legnagyobb bizalmat 
kaphattam, mint önkormányzati képviselő. Ne-
héz szavakba öntenem, mennyire felemelő szá-
momra az a bizalom, amelyet elnyertem önök-
től. Megtisztelő, hogy Kiss Attila polgármester 
úr javaslatára a képviselő-testület egyhangúlag 
megszavazott alpolgármesternek, amit társa-
dalmi megbízásban örömmel vállaltam el. 

Azért is jelent sokat ez nekem, mivel Hegyalja 
kapujához mindig is egy különlegesen szoros 
kötelék fűzött. Szüleim itt ismerkedtek meg, itt 
alapítottak családot, és mai napig itt élnek. Har-
madik generációs szőlő- és bortermelő család 
tagja vagyok. Fontosnak tartottam, hogy az is-
kolapadban megszerzett tudásomat tovább bő-
vítsem, így jutottam el Új-Zélandra, ahol bo-
rászként dolgoztam, majd később Ausztriába, 
ahol az ökológiai növénytermesztésben gyara-
pítottam gyakorlati tudásomat. Elsődleges cé-
lom az volt, hogy az ott megszerzett tapaszta-
latokat itt, a borvidék kapujában kamatoztatni 
tudjam. A vidékünk szeretete gyermekkoromtól 
meghatározó szerepet tölt be az életemben.  
Szüleimtől megtanultam, hogy a kitartó, becsü-
letes munkának megvan a gyümölcse. 18 éves 
korom óta vezetem családi borászatunkat, így 
soha nem volt kérdés számomra, hogy más hi-
vatásban gondolkozzak, egyértelmű volt, hogy 
itt szeretném leélni az életemet Szerencsen. Fe-
leségemmel és gyermekeinkkel, a kétéves Ist-
vánnal és a lassan egy hónapos Hunorral Sze-
rencsen élünk. Számunkra mindig fontos volt a 
szülővárosunk, ahol a gyermekeinket neveljük, 
és a mindennapjainkat töltjük.  

Nemzeti érzelmű családban nőttem fel, és már 
tizenéves korom óta foglalkoztat a helyi közélet. 
Hiszem, hogy a város közösségeiben eltöltött 
éveim és a munkáim során szerzett tapasztala-
taim alapján tudom segíteni az önkormányzat 
tevékenységét, ez által a település fejlődését, az 
itt élők mindennapjainak jobbá tételét. Felada-
tom Kiss Attila polgármester úr munkájának se-

gítése, a képviselő-testület szakmai munkájának 
előmozdítása, kiemelve Szerencs és Ond fejlesz-
tési stratégiájának kidolgozását, és az abból adó-
dó feladatok megvalósítását. 

Hiszem, hogy alpolgármesterként újabb lehe-
tőségek nyílnak meg számomra, hogy tegyek 
szeretett városomért. Hiszem, hogy a képviselői 
munka, szolgálat. Célom a lakosság igényeinek 
képviselete, összekötő kapocs szeretnék lenni 
a lakosság, az önkormányzat és a hivatal kö-
zött. Fontos számomra, hogy az itt élők prob-
lémáit tolmácsoljam a képviselő-testület felé, 
azokra lehetőség szerint a polgármester úrral 
és a képviselőkkel megoldást tudjunk találni. 
Fejleszteni, szépíteni szeretném a várost. Sze-
retnék olyan alpolgármester lenni, aki ott van a 
közösségi ünnepeken, a közösségi összejövete-
leken, és ott van, ahol segítség kell, ha baj van. 

Tősgyökeres szerencsiként mindig is fontos-
nak tartottam ennek a településnek a múltját, 
jelenét és jövőjét. Úgy gondolom, hogy erős kö-
zösséggel lehet igazán erős egy város, ezért cé-
lom, hogy az itt élők valamennyi korosztálya, ak-
tív, tenni akaró tagja tudása, képessége, 
lehetősége szerint részt vegyen a közösségi élet 
színterén. Ehhez nélkülözhetetlen, hogy tartal-
mas közösségi programokat szervezzünk.  Min-
den lehetőséget meg kell ragadni annak érde-
kében, hogy fiataljaink itt maradjanak, itt 
alapítsanak családot, esetleg más településekről 
költözzenek hozzánk. Egy jó példa erre a hama-
rosan megnyíló, több mint 100 főt foglalkoztató, 
modern szigetelőanyag gyártó üzem, ahol már 
most több ide- vagy hazaköltöző fiatal dolgozik. 
Tudom ez még nem elég, mindent meg kell ten-
nünk azért, hogy további stabil, piacképes mun-
kahelyek létesüljenek itt. Fontosak a kikapcso-
lódásra alkalmas közösségi terek, játszóterek 

fejlesztései. Szomorúan látom, hogy a pár éve 
átadott játszóterek használhatatlanok és élet-
veszélyesek, ezért ezeket le kellett zárnunk az 
oda érkezők elől. Itt gondolok a Magyar utcai 
rekreációs parkra, illetve az Erzsébet téri játszó-
térre. A gyerekek és a fiatalok szabadidejének 
szervezésére és hasznos eltöltésére véleményem 
szerint nagyobb hangsúlyt kell fektetni, melyhez 
új szabadidős sportberuházással helyszínt kell 
biztosítanunk. Tartalmas programok szervezésé-
vel lehetőséget kell adni ennek a korosztálynak 
is a nyári szünet és egyéb szabadidő hasznos el-
töltésére. Fontosnak tartom, hogy lehetőséget 
teremtsünk az idősebb, tapasztaltabb generáció -
val való folyamatos kapcsolattartásra, beszélge-
tésekre, hiszen számítok a tapasztalatukra, böl-
csességükre, komolyan gondolom a velük való 
törődést, gondoskodást és a megbecsülést. 

Azon fogok dolgozni, hogy a munka és meg-
becsülés programunkban meghatározott fej-
lesztések és célkitűzések mielőbb megvalósul-
janak. Örülök annak, hogy ígéretünknek 
megfelelően már tavaly ingyenessé tehettük a 
szerencsiek és ondiak számára az Artúr Napok 
Fesztivál teljes programját. Most pedig a költ-
ségvetés tervezésekor azon dolgozunk, hogy az 
idősek emelt támogatását és a családok szá-
mára az iskolakezdési támogatást biztosítani 
tudjuk. Emellett kiemelten fontos számomra, 
hogy a városi uszodát és a fürdőt az ígéretünk-
nek megfelelően mindenki számára elérhetővé 
tegyük. Hiszem, hogy Szerencs történelmi múlt-
ja és az itt élők tenni akarása együtt megala-
pozza, hogy a jövőben még inkább erősítsük 
városunk oktatási, igazgatási és egészségügyi 
központi szerepét, miközben erősítjük a közös-
ségi életet. 

Varkoly Ádám alpolgármester

Varkoly Ádám harmadik generációs 
borász családból származó alpolgár-
mester elkötelezett a város fejlődése 
és a közösségépítés iránt. Új-zélandi 
és ausztriai tapasztalatait szeretné 
Szerencs javára fordítani, különös te-
kintettel a borvidékre. Céljai között 
szerepel a lakosság igényeinek kép-
viselete, a közösségi programok szer-
vezése és a fiatalok helyben tartása. 
Varkoly Ádám hangsúlyozza a gene-
rációk közötti kapcsolat fontosságát 
és a város központi szerepének meg-
erősítését.

SZERENCS JÖVŐJÉÉRT DOLGOZOM



hírekhírek INTERJÚ6 SZERENCSI

A koronavírus-járvány hatalmas károkat okozott a város kulturális élet-
ében a 2020-21-es esztendőben, amelyből nagyon nehéz volt a kilábalás. 
Szerencsére ez mostanra már a múlté lett, újra szabadon lehet progra-
mokat szervezni, a közönség is visszatért, és egyre több változatos prog-
ram közül válogathat. „A 2022-23-as év is pozitív változásokat hozott, 
de igazából 2024-re értük el a járvány előtti szintet. A tavalyi esztendő 
abból a szempontból is különleges év volt, hogy önkormányzati válasz-
tásokat tartottak, ami szintén kicsit megnövelte a rendezvényeink szá-
mát, hiszen a politikai pártok is aktívak voltak rendezvényszervezési 
szempontból” – kezdte beszámolóját Király Judit. A művelődési központ 
nemcsak a szerencsieknek, hanem külső szervezeteknek is szívesen ad 
otthont. „Különböző megkereséseket már most januárban is kaptunk a 
cégektől, civil szervezetektől, intézményektől, amelyek a saját rendezvé-
nyeiket szeretnék itt, a szerencsi várban lebonyolítani” – mondta az igaz-
gatónő. Ez is azt mutatja, hogy a vár egyre népszerűbb helyszín a tér-
ségben és itt nem pusztán csak a rendezvényekre kell gondolni. A 
Rákóczi-vár történelmi atmoszférája egészen más élményt nyújt, mint 
egy szokványos irodai tárgyaló vagy konferenciaterem; itt az ember fel-
töltődhet és inspirálódhat. A kisebb létszámú megbeszélésekhez ideális 
a hangulatos lovagterem – amit az elmúlt évben újítottak fel –, míg a 
nagyobb rendezvények számára a színházterem biztosít megfelelő hely-
színt. A vár falai között a történelem szinte megelevenedik, ami egyedi 
és emlékezetes élménnyé teszi az itt tartott eseményeket, koncerteket 
vagy esküvőket. 

A művelődési központ célja továbbra is az, hogy Szerencs kulturális 
életének központja legyen. A 2025-ös évben számos izgalmas program 
várható, többek között: barbecue fesztivál, klasszikus és könnyűzenei 
koncertek, tárogatós világtalálkozó, veterán autós találkozó, országos 
rallye bajnokság, városnapi ünnepségek, majális, gyermeknap és még 
sok más. Ezeknek az eseményeknek az előkészítése rengeteg munkát és 
tervezést igényel. Nem ritka, hogy hónapokkal a rendezvény előtt már 
megkezdődnek az előkészületek, a szervezés, az engedélyek beszerzése 
és a logisztikai feladatok. A háttérben dolgozó csapat azon fáradozik, 
hogy minden a lehető legtökéletesebben valósuljon meg, és a látogatók 
számára felejthetetlen élményt nyújtsanak. Ráadásul több korábbi ese-
mény tovább bővül, még több programmal és látnivalóval várva az ér-
deklődőket. Ennek ékes példája a CAC kutyakiállítás, amely az elmúlt 
évekkel ellentétben 2025-ben már kétnapos rendezvénnyé bővül. 

És ez még nem minden! Király Judit örömmel jelentette be, hogy a 
2025-ös évben várhatóan visszatérnek a színházi előadások a Rákóczi-
vár falai közé. Ezzel kapcsolatban már megkezdődtek az egyeztetések 
több színházi társulattal is. Természetesen nem nagyszabású produkci-
ókra kell gondolni, hiszen a vár technikai adottságai ehhez nem ideálisak, 
hanem sokkal inkább meghitt, családias hangulatú színházi estékre, vagy 
várudvari produkciókra, melyek különleges élményt nyújtanak majd a lá-
togatóknak. 

Az intézmény kiemelt célja, hogy a lehető legtöbb programot ingye-
nesen biztosítsa a látogatók számára, ezzel is hozzájárulva a kulturális 
élmények minél szélesebb körű eléréséhez. Természetesen lesznek fizetős 
események is, hiszen egy-egy nevesebb fellépő leszervezése olyan költ-
séget jelent, illetve komolyabb logisztikai és technikai hátteret igényel, 

amelynek költségeit csak belépődíjakkal lehet fedezni. Ez azonban lát-
hatóan nem jelent akadályt a helyi közönség számára, amire talán a leg-
jobb példa Peter Šrámek énekes év végi teltházas előadása. 

Az igazgatónő kiemelte a közösségépítés fontosságát is, amely a ta-
valyi adventi eseményeknél mutatkozott meg igazán. „A karácsonyi prog-
ramsorozat jól sikerült, sok új ötletet és segítséget kaptunk magánsze-
mélyektől, civil szervezetektől, illetve vállalkozóktól, ezt a segítői kört 
szeretnénk az idén minél jobban kiszélesíteni” – fogalmazott Király Judit. 
A programsorozat egyes elemei olyan népszerűségnek örvendtek, amire 
már régóta nem volt példa a városban. Ez a siker az önkéntes segítők 
lelkes munkájának és az Adventi Kavalkád csapatának is köszönhető. A 
vezető az idén is számít a helyi közösség ötleteire, javaslataira és aktív 
segítő közreműködésére – nem csak adventi programok kapcsán, hanem 
egész évben folyamatosan. 

Az idei tervek között szerepel a helyi kézművesek és iparművészek be-
vonása, akik kiállításokat, workshopokat tarthatnak az érdeklődők szá-
mára. Ezen felül a gyermekeknek és a fiataloknak egyre több közösségi 
programot szerveznek, amelyek között sport- és művészeti foglalkozások 
is megtalálhatók. A művelődési központ az oktatási intézményekkel való 
szoros együttműködésben hisz, és több közös projektet is terveznek, 
amelyek hozzájárulnak a fiatalok kulturális neveléséhez. Kiemelt figyelmet 
fordítanak a helyi amatőr zenekarok, előadók támogatására is. Számukra 
fellépési lehetőséget biztosítanak, pl. az immár negyedik évadát kezdő 
„Péntek esti lazulás” könnyűzenei programsorozat keretében, ezzel is 
segítve a bemutatkozásukat és a közönséggel való kapcsolatépítést. 
Emellett a művelődési központ aktívan részt vesz az együttesek népsze-
rűsítésében is, reklámfelületeket és online megjelenést biztosítva szá-
mukra. 

Végül, de nem utolsó sorban, Király Judit hangsúlyozta, hogy a Sze-
rencsi Művelődési Központ továbbra is nyitott az új ötletekre, és szívesen 
fogad minden olyan kezdeményezést, amely hozzájárul a város kulturális 
életének fellendítéséhez. A programok kialakításakor figyelembe veszik 
a helyi lakosság igényeit és visszajelzéseit is. A helybéliek számos módon 
oszthatják meg javaslataikat és gondolataikat az intézménnyel. Ezeket 
az ötleteket akár a művelődési központ közösségi oldalán kommentben 
vagy üzenetben is elküldhetik. Természetesen e-mailben és személyesen 
Király Judit igazgatónőhöz és munkatársaihoz fordulva is lehetőség van 
az egyeztetésre.

Király Judit igazgató tele van lendülettel és új elképzelésekkel az idei évre

Az elmúlt két évben a városban élők azt tapasztalhat-
ták, hogy megsokszorozódott a színvonalas rendezvények 
száma a Rákóczi-várban. A Szerencsi Művelődési Központ 
és Könyvtár igazgatója, Király Judit lelkesedéssel beszélt 
a 2025 évi tervekről. Abban bízik, hogy az elmúlt években 
tapasztalható fejlődés után a kulturális élet Szerencsen 
idén újabb lendületet kaphat.

FELPEZSDÜLT SZERENCS KULTURÁLIS ÉLETE



Káldiné Kulcsár Anita 1976. október 2-án szü-
letett Szerencsen. Már a Rákóczi iskolában 
megmutatkozott kivételes sporttehetsége, amit 
szülei, tanárai és barátai is felismertek. Egy 
sportos családban cseperedett fel, ahol mindkét 
szülő testnevelőként dolgozott. Az édesanya 
korábban maga is kézilabdázott. Az édesapa fő-
ként NB II-es osztályú labdarúgó mérkőzéseken 
lépett pályára. Anita szinte beleszületett a sport 
világába: hétvégenként szülei gyakran korán 
keltek, hogy tanítványaikat versenyekre kísér-
jék. Így szinte magától értetődő volt, hogy ő is 
hamarosan a sportpályán találta magát. Szaba-
didejében szinte mindig labdával a kézben volt 
látható, legyen szó akár egy falról, amire dobál-
hatott, vagy barátnőiről, akikkel együtt hódol-
hatott a sport iránti szenvedélyének. Tehetsége 
már egészen fiatalon megmutatkozott: nyolca-
dikos korában csapatával megnyerte a megyei 
diákolimpiát, ráadásul ő lett a gólkirály is. Az 
országos elődöntőig jutottak, és a mérkőzéseit 
látók közül sokan egyetértettek abban, hogy ki-
emelkedő sportoló válik majd belőle. 

Kézilabdás karrierje a nyíregyházi Kölcsey Fe-
renc Gimnáziumban indult, ahol kimagasló telje-
sítményével még jobban magára irányította a fi-

gyelmet. Gimnáziumi csapatával az NBI B cso-
portba jutott, és gólkirály lett. Az ifjúsági bajnok-
ságok során 18 évesen a junior válogatottban ta-
lálta magát. 1995-ben a Győri ETO KC csapatához 
igazolt, ahol a magyar női kézilabdázás egyik leg-
tehetségesebb beállójává nőtte ki magát. Ezen a 
poszton kézilabdázó játékos gyakran fizikai kon-
taktusba kerül a védőkkel, fontos a jó erőnlét, a 
mozgékonyság és labdaérzék. Anita imádta ezt 
a posztot és minden tehetsége megvolt, hogy si-
keres legyen benne. Hat szezon alatt kétszer szer-
zett bajnoki ezüst- és bronzérmet, valamint 
kulcsszerepet játszott az EHF-kupa menetelésben 
is, ahol a világ akkori legjobb csapata ellen két 
meccs alatt 22 gólt lőtt. Kulcsár Anita 2001-ben 
a Cornexi-Alcoa csapatához szerződött, ahol sta-
bil, meghatározó játékosként folytatta pályafu-
tását. 2004-ben továbblépett a Dunaferr NK csa-
patához, amellyel Magyar Kupa győzelmet 
aratott, valamint megnyerte a magyar bajnoksá-
got is. Ezen időszak alatt nemcsak csapatában, 
hanem az egész magyar kézilabda közegben 
kulcsszereplővé vált. Kulcsár Anita 1996 és 2005 
között 165 alkalommal szerepelt a magyar válo-
gatottban, amely során 402 gólt szerzett. Euró-
pa-bajnoki címet ünnepelt mosolyogva 2000-
ben, majd két olimpián és egy világbajnokságon 
is könnyekig hatódott – a világ egyik legjobbja 
volt. Kulcsár Anitát 2005 tavaszán a World Hand-
ball Magazin (WHM) és a Nemzetközi Kézilabda-
szövetség (IHF) olvasói szavazásán a 2004-es év 
legjobb női kézilabdázójának választották meg. 
Sportolói pályafutása alatt tudatosan építve jö-
vőjét a Pázmány Péter Egyetem jogi karára járt. 
A mérkőzésekre való utazás közben készült vizs-
gáira, melyeket nagyon jó eredménnyel zárt. Sze-
rénysége, maximalizmusa és akarata a mai napig 
követendő példa a fiatalok számára. A szeren-
csiek és a sport szerelmesei számára most válik 
igazán nyilvánvalóvá, mekkora ajándék volt játé-
kának jelenléte. 

Húsz esztendővel ezelőtt, 2005-ben, egy ja-
nuári napon, Dunaújvárosban a női kézilabdá-
zók könnyed edzésre gyülekeztek. Pár nappal 
azelőtt a Bajnokok Ligájában mérkőztek, az 
edzésen pedig már a Hódmezővásárhely elleni 
bajnoki összecsapásra készültek, mint címvé-
dők. Kulcsár Anita azonban már sohasem ér-
kezett meg a helyszínre. Emléke szülővárosá-
ban is tovább él, hiszen az önkormányzat 
sportcsarnoka 2009 óta az ő nevét viseli. A 
hozzátartozók számára a gyász feldolgozása 
azóta is tart, a sporttársadalom is a mai napig 
emlékezik. Számukra Kulcsár Anita nem csu-
pán egy név a múltból, hanem egy ikon, egy 
példakép, aki a világ legjobbja volt. Emlékez-
tetnek a pályán nyújtott lenyűgöző teljesítmé-
nyére, az olimpiai ezüstéremre, a bajnoki cí-
mekre és arra a tehetségre, ami generációk 
számára jelentett inspirációt. A szerencsi 
sportcsarnok az ő nevét viselve állít emléket 
ennek a kivételes sportolónak, biztosítva, 
hogy a kézilabda iránti szeretete és a sportban 
elért eredményei soha ne merüljenek feledés-
be. 2020-ban a Magyar Kézilabda Szövetség 
megalapította a Magyar Kézilabda Hírességek 
Csarnokát, 11 női alapító tag közé Anita is be-
került.  

Emlékének megőrzése és a fiatal tehetségek 
támogatása érdekében hozták létre a Kulcsár 
Anita Sporttámogató Alapítványt. Az alapít-
vány célja, hogy jutalmazza a jó tanuló és spor-
toló szerencsi diákokat, különös tekintettel a 
kézilabda sportágban tehetséges fiatalokra. Az 
önkormányzat, a Szerencs VSE kézilabdázói és 
edzői is minden évben megemlékeznek a vi-
lágklasszis sportolóról, ezzel is kifejezve tiszte-
letüket és elismerésüket Kulcsár Anita pályafu-
tása iránt. Az emlékezés nem csupán egy 
kötelesség számukra, hanem egy lehetőség arra 
is, hogy példát mutassanak a fiatalabb generá-
cióknak.

AKTUÁLIS SZERENCSI hírekhírek 7

Kulcsár Anita neve örökre bevéső-
dött a magyar sporttörténetbe. A ké-
zilabda kiválóságának tragikus halála 
2005. január 19-én sokkolta a hazai 
és nemzetközi közönséget, hiszen 
pályafutásának csúcspontján vesz-
tette életét. Halálának huszadik év-
fordulóján emléke előtt tisztelgünk 
azzal, hogy felelevenítjük pályafutá-
sának legfontosabb állomásait, ered-
ményeit, és mindazt, amit a magyar 
kézilabda világának adott.

Egykori iskolájában minden évben megemlékeznek Anitáról

A MAGYAR KÉZILABDA IKONJA

20 éve hunyt el tragikus körülmények között 
a világ legjobb beállója, Kulcsár Anita



Ha az embernek fáj valamely testrésze, el-
megy a háziorvoshoz vagy a szakorvoshoz. Ha 
jogi problémája adódik felkeres egy ügyvédet, 
ha pénzügyi kérdése van egy könyvelőt, vagy 
egy tanácsadót látogat meg. Hogyha pedig lelki 
problémája van, beszélget egy jót a barátjával, 
elmegy egy pszichológushoz, esetleg beül egy 
templomba és elmélkedik az élete kérdésein. 

De mit csinál az ember, ha építeni szeretne, 
vagy telket akar venni? Sokszor semmit, mert 
sokan úgy érzik, maguktól is meg tudják oldani 
a témát. Pedig építés, vagy telekvásárlás esetén 
érdemes felkeresni, vagy csak megkérdezni a te-
lepülés főépítészét, megnézni a helyi építési sza-
bályokat, hogy az adott helyszínre mit lehet épí-
teni. Ez később sok kellemetlenségtől és esetleg 
felesleges anyagi veszteségtől tudja megóvni az 
embert, hiszen a rosszul megválasztott telek, 
vagy a nem engedélyezhető elképzelés kelle-
metlenségeket tud okozni. 

Az emberek együttélését társadalmi és erköl-
csi szabályok rendezik, amelyek közül sokat le is 
írtak rendeletekben. Bár nem igazán szeretjük, 
de az építészetben is sok szabály vigyáz arra, 
hogy a polgárok egymásnak és a közösségnek 
ne okozzanak kellemetlen környezetet. A ma-
gántulajdonú épület külső megjelenése nem 
csak magánügy, hiszen az meghatározza a tele-
pülés, az utcakép megjelenését, az ott élők köz-
érzetét, tehát minden épület külső képe közügy 
is. Ezt sok évszázadon keresztül tudták az em-
berek, hiszen hasonlót akartak építeni az utcá-
ban lévőkhöz, nem viselkedtek úgy, mint ’elefánt 
a porcelánboltban’. Az, amit mindenki szeret a 
saját városában, a rendezett, szép és harmoni-
kus környezet, a megszokott épületek és par-
kok, alapvetően meg tud változni egy nem oda 

való, vagy túl harsány épülettel, plakáttal, áru-
sító konténerrel, vagy mással, tehát mindig ér-
demes odafigyelni, hogy mi épül ott, ahol sze-
retünk élni.  

Az év elejétől sok építéssel kapcsolatos ren-
delkezés megváltozott, vagy új rendeletek vál-
tották fel a régieket. Módosult többek között az 
építészeti törvény, az építési szabályok (Oték he-
lyett Téka), a tervtanácsok és a főépítészek ren-
deletei is. Nagy dolog az építészek számára, 
hogy több mint harminc év után ismét lett épí-
tési minisztérium, és az „új seprű jól seper” han-
gulatában nagy erővel vetették bele magukat a 
sokszor zavaros építési előírások rendbe tételé-
be. Hogy az új rendelkezések mennyire lesznek 
használhatók, azt a gyakorlat és a jövő dönti el, 
az első hónapokban mindenesetre mindenki ta-
nulja még a sok új paragrafust: jegyzők, hatósá-
gok, építészek és főépítészek egyaránt. 

Az egyik kormányrendelet előírja, hogy min-
den településen legyen valamilyen formában fő-
építész, vagy egyénileg, vagy társulásos formá-
ban alkalmazva. Sokan érezhetik, hogy megint 
egy újabb embert „ültetnek a nyakukba”, de ta-
pasztalatom szerint az építésügyben is szükség 
van hozzá értő emberre, ahogy pl. az egészség-
ügyben is. Egy kistérségi összejövetelen azt ta-
nácsoltam a polgármester hölgyeknek és urak-
nak, hogy próbáljanak ebből a „rossz” 
fejleményből valami jót kipréselni, ha már van 
egy szakemberük, akkor kérjenek tőle szakmai 
segítséget, hátha újabb szempontokat tud nekik 
felvetni, hátha érdemes lesz megfogadni a taná-
csát. Azok a települések általában rendezetteb-
bek, szebbek, egységesebb a településképük, 
ahol már több évtizede van főépítész, és ahol 
néha hallgatnak is rá. És ahogy orvos választás-

nál is alaposan körülnéz, körbe érdeklődik az 
ember, építész tervező és főépítész kiválasztása 
esetében is ugyanez ajánlott. 

Építkezés előtt érdemes végigvenni a kö-
vetkezőket: 
– Már telekvásárlás előtt jó megnézni az építési 

szabályokat, de leginkább megkérdezni a fő-
építészt, hogy mit lehet arra a telekre építeni. 

– Az építész tervező kiválasztását alaposan ér-
demes megfontolni, inkább több tervező re-
ferenciáját kell megnézni és úgy választani, hi-
szen a terv alapján sok millió forintos épület 
készül, és nem mindegy, hogy mire költjük va-
gyonunkat. Ne a legolcsóbb tervezőt válasz-
szuk, hanem a nekünk legjobbat. 

– Vázlatos rajzokkal, elképzelésekkel érdemes 
az építész tervezőnek felkeresni a főépítészt, 
nem pedig kidolgozott, már sok munkát tar-
talmazó tervekkel. 

– A terv készítésénél nem érdemes az építészeti 
divatokat túlzottan követni, hiszen ami menő 
az adott évben, az hamar kimehet a divatból, 
és pár év múlva már „ciki” lehet benne lakni. 
Az időtálló formálású épületek pedig akár 
több száz évig is tartják hangulatukat és ér-
téküket is. 

– Az új és „olcsó” építőanyagok, szerkezetek és 
megoldások eleve gyanúsak, érdemes alapo-
san utána nézni az ilyeneknek, mert sokszor 
a végén mégsem lesznek olcsóbbak, vagy az 
ilyen házakban nem a megszokott módon le-
het élni (pl. csak állandó klímával). A sok száz 
évig kipróbált módszerek talán a legjobban a 
házépítésben is. 
A közös cél építkezők, településvezetők, épí-

tészek, városi polgárok és főépítészek számára 
is talán az lehet, hogy szép, rendezett, a hagyo-
mányokat megőrző, de mégis fejlődő legyen az 
a település, az az utca, ahová sodort minket az 
élet, és amelyet szeretünk, amelyet otthonunk-
nak érezhetünk. Salamin Ferenc

Az építkezés vagy telekvásárlás komoly döntés, amelyhez érdemes szak-
értői segítséget igénybe venni. Ahogy orvoshoz fordulunk egészségügyi prob-
lémáinkkal, úgy az építészeti kérdésekben is a főépítészhez érdemes fordul-
nunk. Cikkünkben bemutatjuk, miért fontos a főépítész szerepe, hogyan 
segíthet elkerülni a későbbi kellemetlenségeket és felesleges kiadásokat.

FŐÉPÍTÉSZEK 2025

Szerencsi Kisboldogasszony római katolikus 
templom

A Rákóczi-vár belső udvara
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– Kérem, meséljen magáról, milyen volt 
a gyermekkora, és milyen iskolákba járt? 

1982-ben születtem. A szüleim is szerencsiek, 
pontosabban édesapám bekecsi származású, de 
szerencsi kötődésűek vagyunk. Itt nőttem fel, 
gyermekkoromat itt töltöttem. A Bolyai János 
Általános Iskolába jártam, majd a labdarúgás ré-
vén Kazincbarcikára kerültem középiskolába, az 
Irinyi János Műszaki Középiskolába. Itt érettsé-
giztem és szereztem elektronikai műszerész 
technikus végzettséget 2002-ben. Szerencsen, 
Bekecsen, Tolcsván is futballoztam, majd Prü-
gyön játszottam 2010-ig, amikor abbahagytam 
a focit. 

– Hogyan került a tűzoltóság kötelékébe? 
2002-ben visszakerültem Szerencsre és dol-

gozni akartam. Néhány hónapig a cukorgyárban 
munkálkodtam, de aztán meggondoltam ma-
gam és úgy döntöttem, hogy mégiscsak szeret-
nék tanulni. Sok tűzoltó ismerősöm, barátom 
volt, és egyszerűen megtetszett ez a hivatás. Ér-
dekelt a tűzoltóság, szeretek tenni-venni, krea-
tívnak és problémamegoldónak tartom magam, 
valamint a fizikai munkától sem riadtam vissza 
soha. 2003-ban úgy döntöttem, hogy jelentke-
zek a Nyíregyházi Főiskola testnevelő edzői sza-
kára, mert mindig is sportoltam. De úgy alakult, 
hogy nem tudtam elkezdeni akkor az iskolát. 

– Mi történt? Hogyan alakult a főiskolai 
jelentkezése? 

Édesapám ekkor sajnos megbetegedett, ami 
miatt nem tudtam részt venni a felvételi vizsgá-
kon. Ez a váratlan helyzet teljesen átírta a ter-
veimet, és akkor úgy tűnt, hogy egy időre el kell 
engednem a továbbtanulás gondolatát. Még 
ezen az éven tehát 2003-ban behívtak katoná-
nak, aminek örültem, mert a tűzoltósághoz ez 
is szükséges volt. Budapesten teljesítettem szol-
gálatot a 32. Budapest Őr és Díszezrednél. Ebben 
az időben már benne volt a levegőben, hogy ha-
marosan vége a kötelező sorkatonaságnak, a 
legtöbb laktanyában már korántsem volt akkora 
szigor, mint 5-10 évvel korábban. A 32. Budapest 
Őr és Díszezred azonban kivétel volt. Itt még 
minden úgy működött, ahogyan az a nagy-
könyvben meg volt írva, viszont engem ez a leg-
kevésbé sem zavart, sőt, mondhatni még az elő-
nyömre is tudtam fordítani.  

– Hogyan kezdődött a tűzoltói karrierje? 
Miután leszereltem a katonaságtól 2004-ben 

jelentkeztem a helyi tűzoltósághoz, de sajnos 
nem vettek fel, így rövid ideig Tiszaújvárosban 
dolgoztam. 2006-ban újra jelentkeztem a már 
említett főiskolára, ahova fel is vettek levelező 
szakra. Mint tűzoltó 2007 decemberében kezd-
tem el dolgozni Miskolci Hivatásos Önkormány-
zati Tűzoltóságon. A ranglétra legaljáról kezd-
tem pályafutásomat, de később ez is az 
előnyömre vált, mert tisztában vagyok minden 
beosztással. 

– Mi motiválta a karrierje során? 
Eléggé maximalista vagyok, és amit csinálok, 

azt nagyon komolyan veszem. Érdekeltek a sze-
relési feladatok, és az éles bevetések során jó 
érzés volt, hogy a tanultakat alkalmazhattam, és 
segíthettem az embereken. A vezetőim is támo-
gattak a továbbtanulásban. 2011-ben szereztem 
diplomát a Nyíregyházi Főiskolán Testnevelő-ed-
ző szakon. Mindig is fontos volt számomra a 
szakmai fejlődés és a tudásom bővítése, ezért 
igyekeztem minden lehetőséget megragadni a 
tanulásra és a tapasztalatszerzésre. A megszer-
zett tudást pedig igyekszem kamatoztatni a 
munkám során, hogy a lehető leghatékonyab-
ban tudjam szolgálni a közösséget. Ez a hozzá-
állás az, ami azóta is motivál és hajt előre a pá-
lyámon.  

– Hogyan került Szerencsre tűzoltóként? 
2012-ben a katasztrófavédelem átszervezése-

kor felajánlottak nekem a Szerencsi Tűzoltósá-
gon egy rajparancsnoki (szolgálatparancsnok-
helyettesi) beosztást. Ez egy remek lehetőség 
volt számomra, hogy visszatérjek szülővárosom-
ba. A beosztást elfogadtam és megkaptam az 
első tiszti kinevezésemet is. Aztán 2014-ben 
megszereztem a szakmai felsőfokú végzettsé-
gem, és 2019 áprilisáig ezt a beosztást töltöttem 
be. Majd megbízással parancsnokhelyettes vol-
tam, a következő évben, 2020 augusztusában 
kineveztek parancsnokhelyettesnek. Tavaly dec-
ember elsejétől pedig megbízott parancsnoka 
vagyok a Szerencsi Hivatásos Tűzoltóparancs-
nokságnak.  

– Milyen vezetési stílust képvisel? 
Mint már említettem maximalistának tartom 

magam, de fontos megtalálni az arany közép -
utat. Nem a szigorú irányítás híve vagyok, in-
kább a következetesség a közös munka és a 
problémák együttes megoldása az elsődleges 
számomra. Szerintem a partnerség és az együtt-

működés a megfelelő tisztelet mellett sokkal ha-
tékonyabb. Ezért igyekszem olyan légkört terem-
teni, ahol a beosztottak bátran kifejezhetik a vé-
leményüket és ötleteiket. Hiszem, hogy a 
csapatban rejlő tudás és tapasztalat a legna-
gyobb erőforrásunk. Fontosnak tartom a folya-
matos kommunikációt és visszajelzést is, hogy 
mindenki tisztában legyen a célokkal és elvárá-
sokkal. Véleményem szerint a sikeres vezetés 
alapja a következetesség, a bizalom és a kölcsö-
nös tisztelet, amely lehetővé teszi, hogy a csapat 
együtt, egy irányba haladjon a közös célok el-
érése érdekében. 

– Mit szeret csinálni a szabadidejében? 
2010-ben házasodtunk össze a feleségemmel, 

két kislányunk van, akik sportolnak, és több dél-
utáni elfoglaltságuk van, így a délutánjaim nagy 
része a logisztikával telik. Régen barkácsolgat-
tam, a házunk építésénél is sokat dolgoztam. 
Mostanában, ha időm engedi, akkor futok és 
úszok, illetve horgászom. Tűzoltótársaimmal 
már az idei Ultrabalatonra készülünk. A fiúkkal 
az éven már ötödik alkalommal fogjuk körbe-
futni Közép-Európa legnagyobb tavát. Ez a kö-
zös sportolás nem csak a fizikai erőnlétünket 
tartja karban, hanem a csapatszellemet is erő-
síti, ami a munkánk során is elengedhetetlen. 
Bár a családi és munkahelyi elfoglaltságok mel-
lett nehéz időt szakítani a hobbijaimra, igyek-
szem megtalálni az egyensúlyt, mert tudom, 
hogy a feltöltődés elengedhetetlen a mindenna-
pi helytálláshoz. Emellett a családommal is 
igyekszünk minőségi időt tölteni, kirándulni, kö-
zös programokat szervezni, hogy a gyerekekkel 
is megélhessük a sport és a természet örömeit. 

N.I.

Kazsik Sándor tűzoltó százados tavaly december 1-jétől tölti be a Szerencsi 
Hivatásos Tűzoltóparancsnokság megbízott parancsnoki beosztását, miután 
elődje, Nácsa Bálint nyugdíjba vonult. Célunk, hogy a szerencsiek jobban 
megismerjék az új vezetőt, aki hosszú évek tapasztalatával és elhivatottság-
gal állt a város és a régió szolgálatába. Kazsik Sándor nemcsak szakmai múlt-
járól, hanem gyermekkori élményeiről, pályaválasztásáról és vezetői elkép-
zeléseiről is mesél. Az alábbi beszélgetésben bepillantást nyerhetünk 
életútjába és abba, milyen tervei vannak a tűzoltóság jövőjét illetően.
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A TŰZLOVAGOK ÚJ PARANCSNOKA

Kazsik Sándor maximalista, ezért nincs olyan 
dolog, amit ne szívvel-lélekkel és teljes erőbe-
dobással csinálna
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Diákjaink az intézmény pedagógiai programjában megfogalmazottak 
szerint matematika tantárgyból differenciált csoportban vehetnek részt 
a tantárgy oktatásában. A tehetséggondozó csoportban a tanórákon le-
hetőség nyílik az ismeretek mélyebb feldolgozására, érintve a verseny-
feladatokat is. Ötödik és hatodik évfolyamon a tanórákat kiegészíti a Te-
hetségkereső program matematika műhelye évi 7 órával. Hetedik és 
nyolcadik osztályban a kiemelkedően tehetséges tanulókat mentorprog-
ramba helyezzük, melyben már a tehetséggondozás mellett a pályaori-
entáció, a tehetségsegítés is helyet kap. A mentorprogramba beváloga-
tott tanulók egyéni, illetve kiscsoportos tehetségfejlesztő foglalkozáson 
vesznek részt. A gazdagító programban teljesítményösztönzés, képes-
ségfejlesztés és új ismeretek átadása történik. A heti rendszerességgel 
megtartott óra lehetőséget ad a versenyfeladatok megoldási stratégiá-

inak, módszereinek bemutatására, alkal-
mazására, tanulóink versenyképességé-
nek fejlesztésére. 

Matematikából mentorált tanulóink 
közül kiemelkedő módon teljesít Gulyás 
Zétény 7.a osztályos, valamint Sándor 
Bence 8.a osztályos tanuló. Mindketten 
kiemelkedő logikai és problémamegoldó 
gondolkodással szemlélik a világot, és 
pedagógusuk, mentor tanáruk iránymu-
tatása mellett fejlődnek. Bence és Zétény 
szorgalma, kitartása és elkötelezettsége 
egyaránt példa értékű, méltó iskolánk 
névadójának emlékéhez. 

Mindkét diákunk a körzeti, megyei és 

országos matematikaversenyek rendsze-
res résztvevője. Kiemelkedően teljesíte-
nek mind egyéni, mind csapatversenye-
ken.  

Gulyás Zétény versenyeredményei a 
2023/24. tanévben: Bolyai Matematika 
Csapatverseny vármegyei 7. helyezés. Zrí-
nyi Ilona Matematikaverseny vármegyei 
10. hely. Dugonics András Matematika-
verseny vármegyei 2. helyezés. 

A 2024/25. tanévben elért eredmé-
nyek: Bolyai Matematika Csapatverseny 
vármegyei 5. helyezés. Varga Tamás Ma-
tematikaverseny vármegyei fordulójában 
részt vett. Zrínyi Ilona Matematikaver-
seny vármegyei fordulójába továbbjutott. A kiváló versenyeredmények-
nek köszönhetően Zétény szeptemberben meghívást kapott a Miskolci 
Városi Szakkör nevű foglalkozásra, ami része a „A Gondoskodás Alapít-
vány Városi Szakkörök” programjának. A havonta egy hétvégén megtar-
tott, tömbösített matematika szakkört Győrffi Ádám György az ELTE első 
éves matematikus mesterszakos hallgatója vezeti.  

Sándor Bence versenyeredményei a 2023/24. tanévben: Bolyai Mate-
matika Csapatverseny vármegyei 3. helyezés. Varga Tamás Matematika-
verseny vármegyei 8. hely. Dugonics András Matematikaverseny várme-
gyei 2. helyezés. Zrínyi Ilona Matematikaverseny vármegyei 40. hely.  

A 2024/25. tanévben elért eredmények: Bolyai Matematika Csapatver-
seny vármegyei 9. helyezés. Varga Tamás Matematikaverseny vármegyei 
fordulójában részt vett. Dugonics András Matematikaverseny 2. fordu-
lójában részt vett. Zrínyi Ilona Matematikaverseny vármegyei fordulójába 
továbbjutott. A kitartó munkájuk mellett Jászayné Deák Erzsébet kiváló 
pedagógusi, és Csákiné Borbély Mónika mentor munkája biztosítja Bence 
és Zétény további fejlődését. Gratulálunk az eredményekhez és a további 
versenyzéshez sok sikert kívánunk! 

Az iskola vezetősége

A tehetséges fiatalok gondozása Istentől ránk bízott 
feladat, intézményünkben ezért kiemelt fontosságú a te-
hetségek felismerése és fejlesztése. Névadónk szellemi-
ségéből fakad, hogy iskolánkban a matematika és a szá-
mítástechnika tanítása mindig fontos szerepet tölt be.

MATEMATIKAI TEHETSÉGEK A BOLYAIBAN

A kiállítás különleges esemény volt, ahol a fiatal tehetségek kreativitása 
és elkötelezettsége találkozott a természet csodáival. A cél az volt, hogy fel-
hívjuk a figyelmet a vizek, tengerek és óceánok élővilágának fontosságára, 
valamint a vízi ökoszisztémák védelmére. A kiállításra az óvodások, általános 
iskolások és középiskolások egyaránt beneveztek, bemutatva sokszínű és 
izgalmas alkotásaikat. A gyerekek különféle technikákat alkalmaztak, mint 
például festés, rajzolás, kollázs, szobrászat és digitális művészet, hogy életre 
keltsék a vízi világ szépségeit és kihívásait. Az alkotások között találkozhat-
tunk színes tengeri állatokkal, fantáziadús hajókkal, valamint a víz védelmét 
hangsúlyozó figyelemfelkeltő plakátokkal. 

A beérkezett alkotásokat különböző kategóriákban díjaztuk, így a legk-
reatívabb, leginformatívabb és legszebb művek elismerésben részesültek. 
A zsűri tagjai között művészek, pedagógusok és környezetvédelmi szak-
emberek is helyet kaptak, akik értékelték a gyerekek munkáit, és inspiráló 
visszajelzésekkel segítették őket. A  „Víz Világa” kiállítás egy fontos üze-

netet is közvetített: a jövő generációjának felelőssége, hogy megóvja és 
védje a víz kincseit, hiszen a víz és élővilága mindannyiunk számára nél-
külözhetetlen. 

Az iskola vezetősége

A Szerencsi Rákóczi Zsigmond Református Két Tanítási 
Nyelvű Általános Iskola, Alapfokú Művészeti Iskola és 
Óvoda diákjai által szervezett „Víz világa” kiállítás janu-
árban volt látható a Szerencsi Rákóczi-várban, melyet 
egy versenyre készülve szerveztek meg a tanulók.

A VÍZ VILÁGA KIÁLLÍTÁS

A diákok érdeklődve szemlélik a kiállítás alkotásait

Gulyás Zétény

Sándor Bence
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Péter atya 1963. november 7-én született Sa-
jószentpéteren. Gyermekkorát Edelényben töl-
tötte, ahol szülei nagy szeretetben nevelték fel 
öccsével, Szarvas István atyával együtt. Gimná-
ziumi éveit Esztergomban ferences diákként töl-
tötte el, amely időszakra mindig nagy örömmel 
emlékezett vissza. Sokan voltak az osztályban, 
mint ahogy a kollégiumi szobában is, mind fiúk. 
Egymást mindig segítették, s az ott tanító elöl-
járó Atyákra egész életében példaként tekin-
tett, s mindig mesélt ott szerzett barátságairól, 
emlékeiről. Egy napon, amikor magányosan idő-
zött a kápolnában, érezte a Jóisten jelenlétét, 
annyira, hogy még a hangját is hallotta. „Ott és 
akkor átölelt a Jóisten, és azt mondta: »Fontos 
vagy nekem, nagyon szeretlek téged!«” És ettől 
a naptól kezdve egyértelmű lett számára a papi 
hivatás választása, ami azelőtt is foglalkoztatta 
Őt. A szemináriumi évek alatt, kispapként is so-
kan úgy szólították: „Péter atya!”. Egész élet-
ében meghatározó volt a segítőkészség, az alá-
zat, a türelem, a csendes odafigyelés, a 
higgadtság. Szentelő Püspöke kezébe téve kezét 
engedelmességet fogadott. Papi szolgálatának 
35 éve alatt, elfogadva elöljárója akaratát vé-
gezte papi feladatait. 

Nyolc éven át káplánként Kál, Jászárokszállás, 
Eger és Mezőkövesd plébániáin szolgálta a rá-
bízott közösségeket. 1997-től plébánosként te-
vékenykedett Kiskörén, Szendrőben, Miskolcon 
és Szerencsen. Minden közösség a szívéhez 
nőtt, s soha nem magát tartotta fontosnak. 
Élete középpontjában mások szolgálata állt. A 
hit útján elvezetni gyereket, fiatalt és idősebbet, 
családokat, házaspárokat, idősebbeket a Meny-
nyei Atya felé. Megértetni az emberekkel, hogy 
Istennel minden lehetséges, és hogy „Mindent 

ki kell imádkozni!”. Sokan, sokféleképpen em-
lékezhetünk rá – vannak, akik egykori hitokta-
tójukként gondolnak rá szeretettel.” Tizenhat 
fiatal útját kísérte imával, lelki vezetéssel a papi, 
vagy szerzetes nővéri hivatás felé. Több száz há-
zaspár köszönhet neki lelki vezetést a házas 
hétvégék alkalmával, amelyek szervezése évti-
zedeken át meghatározta életét. A világ szebb-
nél szebb Mária kegyhelyeire vezetett zarán-
dokcsoportokat, ahol minden alkalommal 
tanúságot tett arról, hogy a Szűzanya milyen 
módon segítette Őt élete során. Azokon a fel-
adatokon kívül, amelyeket a papi hivatása által 
kapott, bőven akadt más is. Része volt intézmé-
nyeink mindennapjainak, szívesen töltött időt a 
gyerekek között. 

Igazán nagy ajándék volt számára, amikor 
egy hosszú és küzdelmes út végére értünk, s 
szeptemberben kinyitottuk Szent Kinga Óvo-
dánk kapuit a legkisebbek előtt. Amíg ez a cso-
da született a város szívében, nagyon sok bol-
dog pillanatnak voltunk részesei, azonban 
megszámlálhatatlanul sok akadály, nehézség, 
küzdelem és fájdalom is jutott. Az építkezés 
nem ment könnyen, azonban a csillogó szemű, 
mosolygó gyermekek feledtettek velünk min-
den gyötrődést. 

Boldogan ült le a gyerekek közé Dodó kutyá-
val és Füles nyuszival, és mesélt, majd közösen 
zenéltünk és énekeltünk a kicsikékkel. A kutyus 
és a nyuszi ma is ott van az óvodában és újra 
és újra látogatást tesznek a csoportszobákban. 
Kevesen ismerték Péter atya sokszínűségét. A 
teremtett világra való rácsodálkozás pillanatai-
ban, az erdőt, mezőt járva csodálatos fotókat 
készített. Ez volt az egyik kedvenc időtöltése. 
Fotóit boldogan használta fel az általa írott 
könyvek illusztrálására. Értékes gondolatai nem 
csupán könyveinek sorai által maradnak közöt-
tünk, hanem dalai is szívünkbe vésik mindazt, 
amit egész életében fontosnak tartott. Zenés 
szerzeményeinek kéziratát öröm kézbe venni. A 
végtelen precizitással letisztázott kottakép, a 
hangjegyek hullámzó sorai mellett az énekek 
szövegei is ráirányítják a figyelmünket arra, ami 
igazán fontos: Rácsodálkozni életünkben Isten 
ajándékaira, az Ő irántunk tanúsított vég nélküli 
szeretetére és irgalmára. 

Péter atya hite, imádságos lelkülete, bölcses-
sége, tisztánlátása, őszinte szándéka, önzetlen-
sége, higgadtsága, türelme mindig követendő 
példa lehet előttünk. Mindig emlékezni fogunk 
a közös zenekari próbákra, amikor gitárjával 

boldogan csatlakozott hozzánk és közös zené-
lésünk igazi imádsággá vált, s egy-egy szerep-
lés alkalmával sokaknak szerezhettünk emlé-
kezetes perceket. Földi életének utolsó estéjén, 
az általa írt karácsonyi oratórium dalai csen-
dültek fel a városi adventi hangversenyen a ka-
tolikus intézmények énekes gyermekeinek aj-
káról. Tudta, hogy erre készülünk, hiszen hírét 
hallva még mosoly ült az arcára, majd másnap, 
december 18-án reggel a Jóisten magához ölel-
te és Ő újra hallhatta: „Fontos vagy nekem, na-
gyon szeretlek Téged!” Van egy kép, amit én 
mindig őrizni fogok a szívemben róla, ahogy 
gyönyörű rózsái és virágot ontó kaktuszai kö-
zött ül az árnyasban azon a zöld kerti széken, 
rózsafüzérrel a kezében és imádkozik. „S ha 
most leülnék mellé, ahogy oly sokszor tettem, 
és beszélgetésünk végén megkérdezném tőle, 
hogy most sírjak-e vagy nevessek, akkor böl-
csen most is azt a három szót mondaná: »Eb-
ben a sorrendben!«” 

A könnyeket elhullattuk, s most hiszem, hogy 
mosolyognunk kell. Hálával emlékezünk Péter 
Atyára megköszönve a Teremtőnek mindazt, 
amit általa kaptunk, s tudjuk, hogy egy kicsit Ő 
is vitt magával belőlünk. Ott, ahol már ő van 
különös gondja van ránk, lett egy közbenjárónk 
a Mennyei Atyánál, abban világban, amelyről 
egyik legkedvesebb dalában írt és énekelt: „Sze-
retnék én az angyalokkal a mennybe felrepülni, 
szeretnék az Istenemnek szolgálója lenni... Én 
nem várom Uram, hogy adj, csak fogadd el, 
amit adok, és nem kérek semmi mást, csak 
hogy szeress engem nagyon.” Nyugodj béké-
ben Péter atya, viszontlátásra a mennyország-
ban! 

Gaszperné Tilman Edina

„Álmodtam én egy szép világról, tiszta szívek országáról, ahol az élet min-
dig szép lesz és boldogok, kik benne hisznek. Vágyamban él az örök élet, sze-
retném ezt elnyerni végleg, hogy én is örök otthonra leljek, Jézus, Veled bol-
dogan éljek. Álom ez, mely mindig visszatér, mely bennünk újra él, és új 
reményt ígér!” (Szarvas Péter dala)

ÁLMODTAM ÉN EGY SZÉP VILÁGRÓL



SZERENCSI POLGÁRMESTERI HIVATAL 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 565-200. A hivatal ügyfélfo-
gadási ideje: hétfő: 8–12 óráig, szerda: 8–12 és 13–16 óráig, péntek: 8–
12 óráig. 

 
SZERENCSI JÁRÁSI HIVATAL 

Foglalkoztatási Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kassa utca 23. Tel.: (47) 
361-909, (47) 361-107. Fax: (47) 560-170. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 
és 13-15, kedd: 8-12, szerda: 8-12 és 13-16, csütörtök: 8-12, péntek: 8-11. 
 
Gyámügyi Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kossuth utca 3. Tel.: (47) 795-
011, (47) 795-014, (47) 795-016, (47) 795-016, (47) 795-017, (47) 795-019, 
+36 (30) 383-4966. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 és 13-16, szerda: 8-
12 és 13-16, péntek: 8-12. E-mail cím: gyam.szerencs@borsod.gov.hu 
 
Hatósági Osztály. Cím.: 3900 Szerencs, Rákóczi út 63. Tel.: (47) 795-012, 
(47) 795-013, (47) 795-015, (47) 795-018, +36 (70) 339-9625, +36 (70) 
339-9626, +36 (70) 339-9627, +36 (70) 339-9628, +36 (70) 339-9630, 
+36 (70) 339-9631. Fax: 47) 795-090. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-12 és 
13-16, szerda: 8-12 és 13-16, péntek: 8-12. E-mail cím: hatosag.szerencs 
@borsod.gov.hu 
 
Kormányablak Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 
795-245, (47) 795-246, (47) 795-247, (47) 795-248, (47) 795-249. Fax: 
(47) 795-090. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-18, kedd: 8-14, szerda: 8-18, 
csütörtök: 8-15, péntek: 8-14. E-mail cím: kormanyablak.szerencs@bor-
sod.gov.hu 
 
Népegészségügyi Osztály. Cím: 3900 Szerencs, Kossuth utca 3. Tel.: 
(47) 561-025. Fax: (47) 561-026. Ügyfélfogadási rend: hétfő: 8-15.30, szer-
da: 8-15.30, péntek: 8-12.30. E-mail cím: nepegeszsegugy. szerencs@bor-
sod.gov.hu 
 

RENDELŐINTÉZET 
Szántó J. Endre Egyesített Szociális és Egészségügyi Intézet. Cím: 3900 Sze-
rencs, Bekecsi út 10. Tel.: (20) 999-5159, (20) 999-5225, (47) 560-194, (47) 
560-171, (47) 361-758. Intézményvezető: Dr. Bobkó Géza igazgatófőorvos. 
Titkárság: (47) 561-028, fax: (47) 361-558. Szakrendelések időpontjai és 
további információk a rendelőintézet honlapján az eszei.hu oldalon. 
 

ZHK NONPROFIT KFT. 
A ZHK Nonprofit Kft. szerencsi telephelye. Cím: 3900 Szerencs, Eperjes 
utca 7. Tel.: (21) 350-0111. Nyitva tartás: hétfő: 8-16 óráig, kedd: zárva, 
szerda: 8-20 óráig, csütörtök: 8-16 óráig, péntek: 8-16 óráig. E-mail: 
ugyfelszolga lat@bmhnonprofit.hu. 
 

ORVOSI ÜGYELET 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 51. Telefon: 1830. Hétköznap 16 óra más-
nap reggel 8 óra között, hétvégén 0-24 óra az orvosi ügyelet. 

MVM CSOPORT ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA 
Cím: 3900 Szerencs, Béke utca 1. Nyitvatartás: hétfő, kedd, csütörtök és 
péntek: 8-14 óra, szerda: 8-20 óra. 
 
ÜGYELETES GYÓGYSZERTÁRAK 2025. FEBRUÁR 
Alba Gyógyszertár 
2025. január 27. – 2025. február 2., 2025. február 24. – 2025. már-
cius 2. Cím: Szerencs, Rákóczi út 102. Tel.: (47) 361-530. Nyitvatartás: hét-
fő-péntek: 8-17 óra, szombat: 8-12 óra. Ügyeleti nyitvatartás: 17-22 óra. 
Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igé-
nye szerint). 
 
Szerencs Gyógyszertár 
2025. február 3-9. Cím: Szerencs, Gyár út 40. (Tesco Áruház). Tel.: (47) 
560-302, (47) 560-303. Nyitvatartás: hétfő-szombat: 8-20 óra. A nyitott 
ajtó melletti ügyelet az áruházhoz igazodik. Készenlét: naponta 22órától 
másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
 
Centrum Gyógyszertár 
2025. február 10-16. Cím: Szerencs, Rákóczi út 75. Tel.: (47) 362-054. 
Nyitvatartás: hétfő-péntek: 7.30-19 óra, szombat: 7.30-11.30 óra. Ügyeleti 
nyitvatartás: 7.30–15.30 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli 
nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
 
Oroszlán Gyógyszertár 
2025. február 17-23. Cím: Szerencs, Bekecsi út 8. Tel.: (47) 361 433. Nyit-
vatartás: hétfő-péntek 8-17 óra. Ügyeleti nyitvatartás: hétköznap 8-19 
óra, szombat-vasárnap 8-14 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap 
reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint).
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VÁSÁROLOK RÉGISÉGEKET: Továbbá képeslapokat, kitüntetéseket (jelvé-
nyeket, kitűzőket), régi iratokat, porcelánokat, fém-, papírpénzeket (akár öm-
lesztve), katonai dolgokat (kard, szurony, egyenruha), képregényeket, festmé-
nyeket, órákat, zsebórákat, régi játékokat. Hagyatékok, gyűjtemények azonnali, 
készpénzes felvásárlása! Hívására házhoz megyek! Hívjon bizalommal! Tel.: 
+36/30-134-6205. 
ELADÓ INGATLAN: Szerencsen a központban szintes családi ház eladó.  
4 szoba, nappali, 2 fürdő, 2 WC, konyha, széles folyosó, kazánház 3 féle fűtés: 
klíma, gáz, vegyestüzelés. 1 nagy helyiség spájznak, lomtár. Kövezett udvar, 
kis kert gyümölcsfákkal. Szerencs, Bényei út 4/A. Tel.: +36/70-681-7775.

Halálesetek 2024.12.13. – 2025.01.24. 
Takács Józsefné (Kovács Mária, 83 év), Bátory György Tibor (77 év), 
Butykai Istvánné (Hubay Emma, 92 év), Bűdi Istvánné (Heinrich Margit, 
85 év), Pásztor Istvánné (Kovács Mária, 96 év), Tóth János (65 év).

ANYAKÖNYVI HÍREK

POLGÁRMESTERI FOGADÓÓRA 
Kiss Attila, Szerencs polgármestere lakossági fogadóórát 

tart 2025. február 17-én (hétfőn) 10-14 óra között 
a Polgármesteri Hivatalban.  

Minden esetben szükséges előzetes időpont egyeztetés  
a 47/565-202-es telefonszámon (8-15 óra között)  

vagy a titkarsag@szerencs.hu e-mail-címen.

HULLADÉKNAPTÁR 
(2025. FEBRUÁR 1-28.) 

Februárban az alábbi időpontokban kerül sor a hulladékszál-
lításra. A kommunális hulladékot öt alkalommal szállítják el: 
február 3-4-én, 10-11-én, 17-18-án és 24-25-én. A szelektív hul-
ladékgyűjtésre kéthetente, február 3-4-én és 17-18-án kerül 
sor. Fontos megjegyezni, hogy zöldhulladék elszállítás ebben 
a hónapban nem lesz.
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A december 12-ei rendkívüli tanácskozáson a 
képviselők arról döntöttek, hogy az önkormány-
zat pályázatot fog benyújtani külterületi utak fej-
lesztésére. Szabó Lászlóné, a Gazdálkodási és Vá-
rosfejlesztési Iroda irodavezető helyettese arról 
tájékoztatta a képviselőket, hogy az önkormány-
zat által igényelhető támogatás maximális értéke 
150 millió forint és az összeg kizárólag külterületi 
közút fejlesztésre fordítható. A pályázati felhívás-
ban megjelent céloknak és műszaki szakmai fel-
tételeknek az ondi iparterületet és a 37. számú 
főutat összekötő út felel meg. A második napi-
rendi pontban a képviselők az önkormányzat 
2024. évi belső ellenőrzési tervét módosította, 
melyet a Magyar Államkincstár folyamatban lévő 
ellenőrzése indokolt. A következőkben zárt ülést 
rendelt el a városvezető. 

Lapunk korlátozott terjedelme miatt a decem-
ber 19-én megtartott ülést csak érintőlegesen 
részletezzük. Az első napirendi pontban tájékoz-
tatót hallgattak meg a képviselők a Zempléni 
Múzeum tevékenységéről. Majoros Judit igazgató 
elmondta, hogy a város birtokában lévő legna-
gyobb kincseket az intézményben őrzik: van egy 
több, mint egymillió darabos képes levelezőlap-
gyűjtemény, 36 ezer darabos ex libris kollekció, a 
tárgyi gyűjtemény pedig néprajzi és történeti tár-
gyakból áll, de megtalálhatóak képzőművészeti 
és régészeti elemek is „Azért, hogy a ránk bízott 
kincsek megmaradjanak az utókornak, rengete-
get kell tennünk és ez áll a múzeum működésé-
nek középpontjában” hangzott el. A múzeumi 
működés lényege az értékőrzés, ezen tárgyak fel-
dolgozása, publikálása. 

Ezt követően Kovács Enikő, a Gazdálkodási és 
Városfejlesztési Iroda vezetője ismertette a ren-
delet tervezetet Szerencs Város Önkormányzatá-
nak 2024. évi költségvetéséről. A következő na-
pirendi pontban az önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati 
rendelet módosítását tárgyalták meg a képvise-
lők. Azért volt szükséges módosításokat végezni, 
mert Szerencs Város Önkormányzatának Képvi-

selő-testülete és Mád Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete megállapodtak, hogy 2025. 
január 1. napjától határozatlan időre közös önkor-
mányzati hivatalt alakítanak ki és tartanak fenn.  

Az ülésen elfogadták a képviselő-testület 2025. 
évi munkatervét és önkormányzat belső ellenőr-
zési ütemtervét is. 

Dr. Árvay László, Kistérségi referens a Szerencsi 
Többcélú Kistérségi Társulás társulási megállapo-
dásának módosításáról tájékoztatta a képviselő-
ket, akik egyhangúlag fogadták el a határozatot.  

A tanácskozáson – jogszabályi változás miatt 
– a polgármester és az alpolgármester illetmé-
nyének és költségtérítésének megállapítása is sor 
került. Döntés született arról, hogy Kiss Attila fő-
állású polgármester havonta bruttó 1.472.700 Ft 
illetményre és 220.900 Ft költségtérítésre jogo-
sult. Varkoly Ádám társadalmi megbízatású alpol-
gármester havonta bruttó 662.700 Ft tiszteletdíjra 
és költségtérítésre jogosult, amelynek összege 
havi bruttó 99.400 Ft. 

A következőkben tájékoztatót hallgattak meg 
a Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár te-
vékenységéről. Király Judit igazgató elmondta, 
hogy az intézmény törvény által előírt kötelező 
feladata a közművelődési alapszolgáltatások biz-
tosítása, illetve a könyvtári ellátás. Feladatuk a 
művelődő közösségek létrejöttének segítése, mű-
ködésük támogatása, helyszín biztosítása részük-
re. Az intézmény keretén belül több ilyen közös-
ség, klub működik, mint például az ulti klub, logi 
klub, szenior tánccsoport, Hajnali néptáncegyüt-
tes, hímző szakkör, festő klub, kórusok, sakk szak-
kör és nyugdíjas klubok. Az igazgatónő elmondta, 
hogy igyekeznek minden olyan programot elhozni 
Szerencsre, ami a városban lakók kikapcsolódá-
sát, ismeretterjesztését szolgálja. Író-olvasó talál-
kozótól kezdve szilveszteri bálig mindent igyekez-
nek megszervezni. A pici gyerekektől kezdve a 
szenior korosztályig szeretnének értékes, tartal-
mas, kulturális programot nyújtani. A másik nagy 
terület a könyvtár. Elhangzott, hogy A szerencsi 
városi könyvtár egy általános gyűjtőkörű telepü-

lési könyvtár. Legfőbb feladata a kulturális tör-
vényben a nyilvános könyvtárak számára előírt 
kötelező feladatok ellátása, szolgáltatások bizto-
sítása: kölcsönzés, helyben használat, gyűjtemény 
fejlesztése, gondozása, könyvtárközi dokumen-
tum- és információcsere, és az elektronikus 
könyvtári dokumentumok elérhetőségének biz-
tosítása. 

A következő napirendi pontban a képviselők 
elfogadták a Szerencsi Óvoda és Bölcsőde szak-
mai dokumentumairól szóló javaslatot. A Külön-
félék között jóváhagyták a polgármester sza-
badságtervét is. Ebben a napirendi pontban 
vizsgálták a képviselők a Szerencs, Kossuth út 
4. szám alatti pályázatból megvalósuló „Esély 
Otthon” programban résztvevő fiatalok fizetési 
kötelezettségének kérelmét. Az ingatlan az ön-
kormányzat tulajdonát képezi.  

 A program keretében felújított és berendezett 
lakásokba költözött fiatalok panasszal éltek az új 
vezetés felé a magasnak ítélt rezsiköltségek miatt. 
A probléma gyökere a bérleti szerződésben fog-
lalt közüzemi díjak kifizetésének módjában rejlik. 
A bérlők nem tudták a lakáshoz tartozó mérőó-
rákat a nevükre íratni, így a közüzemi szolgáltatók 
felé nem köthettek szerződést. Ennek következ-
tében az önkormányzat által meghatározott, piaci 
áras díjakat kellett fizetniük. A víz köbméteren-
ként 1079 forint helyett 1824 forintért került ki-
számlázásra, az áram esetében egy kWh 36 fo-
rintba került volna, de helyette 138,3 forintért 
kapták. A gáz esetében a legnagyobb az eltérés, 
egy köbmétert ugyanis 102 forintért járt volna,  
ezzel szemben 571 forintba került. A lehetséges 
megoldások között szerepelhet a közüzemi díjak 
újraszámítása, a szerződés módosítása, vagy akár 
egy egyszeri támogatás nyújtása a bérlők számá-
ra. Fontos megtalálni azt a megoldást, amely 
igazságos mindkét fél számára, és amely hosszú 
távon is fenntartható.  

A képviselő-testületi ülések nyilvános ré-
szei teljes egészében megtekinthetőek a 
Szerencsi Hírek YouTube csatornáján.

Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. december 12-én rendkívüli, december 19-én pedig 
soron következő rendes ülését tartotta.

TANÁCSKOZTAK A KÉPVISELŐK
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A könyvtár kölcsönző részlege a téli időszakra átköltözött a Rákóczi-
várban működő Galéria Kávézóba, ami egyrészt praktikus megoldás a fű-
tési költségek csökkentésére, másrészt kellemes környezetet biztosít az ol-
vasók számára – adott tájékoztatást Tamásné Szabó Klára. Hozzátette: A 
látogatók így akár egy finom kávé mellett is válogathatnak a könyvek kö-
zött, az idősebb olvasók pedig örülnek, hogy nem kell a sok lépcsőt meg-
mászni, hanem egy földszinti teremben is kölcsönözhetnek a téli hónapok-
ban. A költözés azonban semmilyen változást nem hozott a szolgáltatások 
terén: a könyvkölcsönzés, a hosszabbítás, a visszavétel, az előjegyzés, a 
könyvtárközi kölcsönzés, az online foglalás, valamint a napi könyvajánlók 
az intézmény közösségi oldalán továbbra is elérhetőek. A Galéria Kávézó 
tehát egyfajta kölcsönzőpontként funkcionál, ahol minden szolgáltatás 
ugyanúgy működik, mint az eredeti helyen. Ha valaki nem találna megfelelő 
olvasnivalót az itt található legújabb állománygyarapításból származó min-
tegy 500 kötet között, a könyvtárosok segítségével átmehet a könyvtár 
eredeti helyszínére válogatni. A Könyvtárfutár szolgáltatás is zavartalanul 
működik, az idős, beteg, vagy mozgásukban korlátozott olvasóink számára 
a telefonos vagy online időpontegyeztetés továbbra is elérhető. A fény-
másolás, spirálozás és laminálás lehetősége is megmaradt. 

„Örömmel tájékoztatjuk meglévő és leendő olvasóinkat egy fontos új-
donságról: Januártól a 25 év alattiak számára ingyenes a beiratkozás, így a 
könyvtári szolgáltatások már nem csak 16, hanem 25 éves korig térítés-
mentesen vehetők igénybe” – hangsúlyozta Tamásné Szabó Klára. Hozzá-
tette: Természetesen a 70 év felettiek számára továbbra is díjmentes a köl-

csönzés. Kreatív olvasásnépszerűsítő kampányt kezdenek márciusban, 
amelyben ismert szerencsi emberek is részt vesznek majd. „A 2024-ben 
indult Csicsergő Baba-Mama Klub foglalkozásai bővíteni szeretnénk gyer-
mekpszichológus, gyermekorvos, gyógytornász, mentőtiszt részvételével, 
ehhez a szerencsi és a kistérségi védőnőkkel kell majd szorosabb kapcso-
latot kialakítani, hiszen a gyermekek fejlesztése, problémáik felismerése és 
kezelése mindannyiunk érdeke” – folytatta Tamásné Szabó Klára. Gyermek 
és felnőtt könyvek íróinak részvételével több író-olvasó találkozót fognak 
szervezni ismert emberekkel, kiszolgálva ezzel a minőségi szórakozást ke-
resők igényeit. „Mindenképpen szeretnénk óvodás és iskolás korosztálynak 
bábszínházi előadásokat szervezni és természetesen folytatjuk a könyv-
tárhasználati foglalkozásainkat gyermekek részére. Az állagmegóvási te-
vékenységeken túl a felnőtt könyvtár felújítására mindenképpen szükség 
lenne, főleg energetikai szempontból” – tette hozzá a vezető. Nyáron az 
ötévente szükséges állomány-ellenőrzés miatt egy teljes hónapig zárva lesz 
a könyvtár. A leltár ideje alatt kölcsönözni sem lesz lehetőség.

A Szerencsi Városi Könyvtár az idén is változatlan szol-
gáltatásokkal, de takarékosabb üzemmódban várja az ol-
vasókat. Az intézmény már évek óta törekszik az ener-
giahatékony működésre a költségek csökkentése 
érdekében. Tamásné Szabó Klára, a bibliotéka vezetője 
néhány, az idei évre tervezett programot is megosztott.

A könyvtár a téli időszakra a Galéria Kávézóba költözött

TAKARÉKOS ÜZEMMÓDRA VÁLTOTT A KÖNYVTÁR

Mivel az „Édes évek – a szerencsi csokoládé-
gyártás 100 éve” című kiállítás a múzeum minden 
szabad terében megfelelő színvonalon került ki-
alakításra, a következő időszakban a hangsúly a 
meglévő állapot megőrzésén és a látogatói él-
mény folyamatos biztosításán lesz. Ez magában 
foglalja a technikai eszközök karbantartását, a ki-
állítási tárgyak állapotának megóvását és a láto-
gatók számára nyújtott szolgáltatások színvona-
lának fenntartását. Az intézmény az idén még 
jobban törekszik arra, hogy aktívan bekapcsolód-
jon a város közművelődésébe, kiállításaival, prog-
ramjaival színesítse a látogatók számára elérhető 
kulturális palettát. A kitűzött célokat minden 
esetben sikeresen végrehajtották – tájékoztatta 
szerkesztőségünket Majoros Judit, a Zempléni 
Múzeum vezetője. 

A látogatói elemzéshez az adatok vizsgálatán 
túl figyelembe kellene vennünk a Zempléni Mú-
zeumban az utóbbi években több olyan projekt 
is zajlott, amelynek keretén belül a környékbeli is-
kolás csoportokat szervezetten utaztattuk a mú-
zeumba, és ők belépőjegyet sem fizettek. Az 
utóbbi évek tendenciáiból kiemelhetjük, hogy míg 

korábban az osztálykirándulások csúcsidénye má-
jus-június között volt erős, addig napjainkban ez 
inkább már a július-augusztusra csúszott. Újnak 
mondható jelenség, hogy a nyári családi turizmus 
jelentősen felélénkült, és még az ősz, az október 
is erős hónapnak számít. 

Majoros Judit kitért az új kommunikációs tech-
nológiák fejlődésére is, amik jelentős kihívás elé 
állítják a múzeumokat. Az okostelefonok által ma 
már könnyen elérhető a világháló. Megváltozott 
a befogadóképesség, a gyors információszerzés 
ma már elengedhetetlen a fiataloknak. Ezekhez 
képest a múzeumlátogatás vonzerejét az élmény-
szerűség növelésével, a bemutatás látogatóbarát-
ságának növelésével célszerű növelni, annak ér-
dekében, hogy sikerüljön visszahódítani a 
látogatókat – hangsúlyozta az intézményvezető. 
A múzeumi kiállítás hatása a kiállított tárgyak va-
lóságos megjelenésében rejlik, melyet az új tech-
nológiák csak részben tudnak visszaadni. A másik 
teendő, hogy fokozottabban kell beépíteni ezen 
új, kedvelt technológiákat a múzeumi gyakorlatba 
is, amely az idei évben az egyik kiemelt feladat 
lesz.

A Zempléni Múzeum sikeres évet 
zárt tavaly. A 2023 és 2026 közötti 
időszakra kitűzött legfontosabb célok 
között a meglévő kiállítások műszaki 
karbantartása és folyamatos működ-
tetése szerepel kiemelt helyen.

FÓKUSZBAN A LÁTOGATÓI ÉLMÉNY

Interaktív táblák segítik a múzeumi élményt
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A Hegyalja Pedagógus Kórus története 1969 
őszére nyúlik vissza, az akkori járási pedagógu-
sok alapították Hagymási József vezetésével. A 

későbbiekben Reményi 
János vette át a szak-

mai vezetést. Jelen-
leg a kórus karnagya 
dr. Sándor Zoltán 
(fotónkon), a Miskol-
ci Egyetem Bartók 

Béla Zeneművészeti 
Karának professzora, az 

elnöki feladatokat már több 
mint 10 éve Fábián Ot-
tóné (fotónkon) látja 
el. Mind a ketten 
büszkén meséltek a 
kórus múltjáról és 
jelenéről. Kiemelték, 
hogy a kórus nem 
csupán egy énekegyüt-
tes, hanem egy összetartó 
közösség is, melynek tagjait a közös éneklés 
öröme köti össze. Emellett hangsúlyozták a kó-
rus szerepét a helyi kulturális élet gazdagításá-
ban. 

Az 1990-es évektől a kórus tagjai számára az 
utazás és a nemzetközi kapcsolatok jelentették 
a legtöbbet. Eleinte Szlovákiába, Lengyelország-
ba és Erdélybe jutottak el, majd megnyíltak a 
határok és Olaszországban, Görögországban és 
Franciaországban is felléptek. A tagok számára 
a kórus szó szerint kinyitotta a világot. Az évti-
zedek során számtalan díjat és elismerést kap-
tak. A Hegyalja Pedagógus Kórus 1989 előtt 
megkapta a „Szocialista Kultúráért” kitüntetést. 
Kétszeres, majd örökös „Kiváló Együttes” díjuk 
is van. Az országos minősítéseken vegyeskari 
kategóriában fesztiválkórus fokozatot értek el. 
Hatszor nyerték el a Magyar Rádió aranypla-
kettjét. A 25 éves évfordulójukon, 1994-ben Ko-
dály emlékérmet és Pro Urbe Szerencs díjat ka-
pott a kórus. Ezek az elismerések nem csupán 
a magas művészi színvonalat tükrözik, hanem 
a közösségért és a magyar kultúráért végzett 
értékes munkájukat is. Sikereik hozzájárultak 
Szerencs és a régió hírnevének öregbítéséhez, 
egyfajta kulturális nagykövetként képviselve a 

várost a hazai és nemzetközi zenei életben.  
A karnagyot és az elnököt is arról kérdeztük, 

hogy jelenleg mennyire aktívak, és milyen ter-
veik vannak a jövőt illetően. Fábián Ottóné ér-
deklődésünkre elmondta, hogy a koronavírus-
járvány után nagyon nehéz volt újrakezdeniük. 
A fertőzés következtében sajnos sokan elhuny-
tak, különösen az idősebb tagok közül, szám 
szerint több mint tízen. A kórus létszáma le-
csökkent, a fellépéseken maximum 20-an vesz-
nek részt. A próbákon átlagosan 13 fő van jelen, 
de ez a létszám folyamatosan változik. Dr. Sán-
dor Zoltán arra hívta fel a figyelmet, hogy az el-
múlt évek során megváltozott a közönség és a 
kórus igénye is a repertoár tekintetében. Egyre 
több angolszász és más, nem hagyományos mű 
kerül be a programba, ami újfajta előadásmó-
dot igényel. „Ez nem jelenti a népdalfeldolgo-
zások és egyházi énekek elhagyását, csupán a 
repertoár szélesítését, hogy vonzóbbak legye-
nek a közönség számára, hiszen egy teljes Ko-
dály műsor például nem biztos, hogy mindenkit 
érdekel” – mondta dr. Sándor Zoltán. Hozzátet-
te: A férfi énekesek számának csökkenése miatt 
is újra kellett gondolni a repertoárt. Jelenleg is 
új tagokat keresnek, ami elsősorban személyes 
ismeretség útján történik, de nem feltétel a kot-
taolvasás vagy a zenei képzettség. A karnagy 
hangsúlyozta, hogy a kórus az utóbbi időben 
több kamarazenekarral is együttműködött, amit 
a Covid-járvány ugyan megszakított, de ezt 
most szeretnék folytatni, mert a közönség sok-
kal jobban fogadja a zenekarokkal kiegészült 
előadásokat. A Hegyalja Pedagógus Kórus részt 
vett a Miskolci Kórusfesztivál által szervezett 
kastélykoncert sorozatban, melynek során kü-

lönböző helyszíneken léptek fel, de ennek foly-
tatása anyagi nehézségekbe ütközik az utazási 
és bérleti díjak miatt. A külső helyszínek finan-
szírozása problémás, a tagdíjak és a kapott tá-
mogatások jelenleg ezeket nem fedezik. 

Fábián Ottóné elmondta, hogy további céljuk 
között szerepel a fiatalítás, az iskolákkal szoro-
sabb együttműködés kialakítása, akár közös 
koncertek formájában, amire már a múltban is 
volt példa. Az elnök is megerősítette, hogy sze-
retnék újraépíteni a korábbi belföldi és külföldi 
kóruskapcsolatokat, amelyek a Covid idején 
megszakadtak. Már körvonalazódik egy len-
gyelországi kóruskapcsolat, mivel a nemzetközi 
együttműködések fontosak a közösségépítés 
és a fejlődés szempontjából. A tervezett len-
gyelországi utazás reményeik szerint új lendü-
letet adhat a kórusnak, és lehetőséget teremt 
a kulturális cserére. Emellett a vezetőség aktí-
van keresi a támogatási lehetőségeket a költ-
ségek enyhítése érdekében.  

Már gőzerővel készülnek, a próbák hetente 
egyszer, szerdánként 17 és 19 óra között van-
nak, és bárkit szívesen látnak, aki érdeklődik a 
kóruséneklés iránt. Összefoglalva, a Hegyalja 
Pedagógus Kórus még mindig a koronavírus-
járvány okozta következményekkel küzd, de 
aktívan keresi a megoldásokat a megújulásra 
és a jövőbeni működés biztosítására. Fontos-
nak tartják a fiatalok bevonását, a kapcsolat-
építést más kórusokkal és a rendszeres próbák 
megtartását. A kórus a mai napig aktívan gaz-
dagítja Szerencs kulturális életét: rendszeresen 
fellépnek a városi rendezvényeken, nagy egy-
házi ünnepek alkalmával a templomokban is 
énekelnek.

Folytatjuk cikksorozatunkat, mely-
ben a Szerencsi Művelődési Központ 
és Könyvtár aktív klubjairól és szak-
köreiről adunk aktuális helyzetjelen-
tést. Ezúttal a Hegyalja Pedagógus 
Kórus történetét és jelenlegi műkö-
dését tekintjük át.

HANGOK A MÚLTBÓL, 
DALLAMOK A JÖVŐNEK

A kórustagok optimisták a jövőt illetően
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A Szerencsi Logiklub által rendezett kereszt-
rejtvényverseny kiváló alkalmat teremtett arra, 
hogy a helyi rejtvényfejtők közössége összegyűl-
jön és megünnepelje a keresztrejtvények 100. 
születésnapját Magyarországon. Az eseményen 
a résztvevők különböző nehézségi szintű felad-
ványokon keresztül mérhették össze tudásukat. 
A szervezők gondoskodtak arról, hogy a kezdők, 
haladó és a mesterjelölt játékosok egyaránt 
megtalálják a változatos feladványokat. A leg-
jobbak ajándékcsomagot és oklevelet kaptak. 

Skorván József, a Szerencsi Logiklub elnöke és 
egyben az esemény szervezője elmondta, hogy 
a keresztrejtvény gyökerei a 19. századi Angliába 
nyúlnak vissza, ahol az első, hasonló feladvá-
nyok megjelentek. Hozzátette: A mai formájá-
ban ismert keresztrejtvényt azonban hivatalosan 
1913. december 21-én, Arthur Wynne liverpooli 
származású újságírónak köszönhetjük. Ő volt az, 

aki a New York World magazin vasárnapi mel-
lékletében bemutatta a világnak a szókereszte-
zős játékot, amely azóta is milliók kedvelt idő-
töltése. 1925-ben hazánkba is megérkezett a 
keresztrejtvény, hogy feladja a magyaroknak a 
leckét. Kristóf Károly újságíró, aki az angol Daily 
Mail-ben bukkant rá a különös játékfajtára, úgy 
gondolta, hogy a magyar olvasók is szívesen fej-
tenék meg ezeket a trükkös rejtvényeket. Az an-
gol mintát követve elkészítette az első magyar 

keresztrejtvényt, amelyet a legenda szerint elő-
ször József Attilának mutatott be. A költő azon-
ban nem lelkesedett az új játék iránt, mondván, 
hogy az életében eleve elég sok rejtvény van. Az 
első magyar keresztszórejtvény a Ma Este című 
képes hetilap 43. oldalán, egy 10-szer 10-es me-
zőben 17 fekete négyzettel, 25 vízszintes és 18 
függőleges, számmal jelzett feladvánnyal jelent 
meg. Minden számjelzésnél új szó kezdődött, 
amely az első fekete kockáig tartott.

Az első magyar keresztrejtvény 
1925. január 22-én látott napvilágot, 
és idén ünnepeltük a századik évfor-
dulóját. E jeles alkalomból a Szerencsi 
Logiklub január 22-én, a Rákóczi-vár-
ban rendezett versenyt, amelyre kö-
zel húszan neveztek. A résztvevők kö-
zött többségében helyiek voltak, de 
egy lelkes rejtvényfejtő Kecskemétről 
is ellátogatott a megmérettetésre.

REJTVÉNYFEJTŐK VERSENYEZTEK

A 100 éves magyar keresztrejtvényt ünnepelték a rejtvényfejtők

A divatszabó tanulók szorgos munkájának köszönhetően a felnőttkép-
zésben résztvevő cukrász tanulók új, stílusos és praktikus eszközökkel gaz-
dagodtak. A diákok abroszokat, a felszolgáláshoz szükséges hangedli ken-
dőt és kötényeket készítettek számukra, ezzel is hozzájárulva a cukrászok 
kényelmes és higiénikus munkavégzéséhez. Ez a projekt nem csupán a két 
szakma közötti együttműködést erősítette, hanem remek lehetőséget te-
remtett a divatszabó tanulók számára, hogy valós körülmények között pró-
bálják ki tudásukat és készítsenek használható, értékteremtő termékeket. 

A divatszabó tanulók szakmai együttműködés keretében a Szerencsi 
Szakképzési Centrum Sátoraljaújhelyi Trefort Ágoston Szakképző Iskola 
Abaújkéri Telephelyére is készítettek függönyöket és abroszokat. Ez a pro-
jekt egy újabb példája annak, hogy a Szerencsi Szakképzési Centrum kü-
lönböző intézményei összefognak a közös célok elérése érdekében. A füg-
gönyök és abroszok nem csupán esztétikai szempontból jelentősek, hanem 
hozzájárulnak az abaújkéri intézmény kellemesebb és otthonosabb légkö-
rének megteremtéséhez. A divatszabó diákok számára ez a feladat újabb 
értékes tapasztalatot jelentett a tervezés, a szabás és a varrás terén. 

Mindkét projekt jól tükrözi a Szerencsi Szakképzési Centrum elkötele-
zettségét a gyakorlatorientált képzés iránt. A diákok már tanulmányaik so-
rán hasznos és értékteremtő munkát végeznek, ami nem csupán szakmai 
fejlődésüket segíti elő, hanem hozzájárul az intézmény közösségének épí-
téséhez is. A projektek során szerzett tapasztalatok pedig felbecsülhetet-
lenek lesznek számukra a későbbi pályafutásuk során. A Szerencsi Szak-
képzési Centrum büszke diákjai kreativitására és szorgalmára, és továbbra 
is támogatja őket abban, hogy minél több ilyen és ehhez hasonló projekt-
ben vehessenek részt. Az SZSZC vezetősége

A Szerencsi Szakképzési Centrum Műszaki és Szolgál-
tatási Technikum és Szakképző Iskola kreatív ágazatos 
divatszabó tanulói ismét bizonyították tehetségüket és 
szakmai elhivatottságukat. A 10-11. évfolyamos diákok 
Láng Sándorné oktató vezetésével ezúttal két nagyszerű 
projekttel is hozzájárultak az intézmény szépítéséhez és 
a szakmai együttműködés erősítéséhez.

KREATÍV DIÁKOK SZÉPÍTIK AZ ISKOLÁKAT

A divatszabó tanulók is besegítettek az iskoláknak
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URAY ATTILA EMLÉKTORNA

A Szerencs VSE csapata remek teljesítménnyel 
a harmadik helyen végzett az idei Uray Attila 
Emléktornán

A csapatokat ifj. Uray Attila, a torna szervezője köszöntötte, majd is-
mertette a játékszabályokat. Az emléktornán összesen hat csapat vett 
részt, akik 2×14 perces mérkőzéseket játszottak. Kiss Attila polgármester 
szintén köszöntötte a sportolókat, kitért a város sportéletére, Uray Attila 
emlékére, majd sérülésmentes küzdelmet kívánt a csapatoknak. Az A-
csoportban Szerencs VSE, Mádi FC és a RSE Tállya, a B csoportban az 
MVSC-Miskolc, Mezőkövesd Zsóry FC U19 és a Gesztelyi FC csapata sze-
repelt. Az esemény végén a díjakat ifj. Uray Attila, az emléktorna szer-
vezője, Uray Attiláné a sportszerető családapa özvegye, az egykori sze-
rencsi Városi Kulturális Központ és Könyvtár igazgatója, Varkoly Ádám 

alpolgármester és Tóth-Zele József, egykori futballikon, a Real Madrid 
magyar edzője adta át. 

A mérkőzések eredményei a következők voltak: Szerencs VSE – RSE 
Tállya 4-1, MVSC-Miskolc – Gesztelyi FC 2-1, Szerencs VSE – Mádi FC 5-
0, Gesztelyi FC – Mezőkövesd Zsóry FC U19 5-1, RSE Tállya – Mádi FC 5-
2, MVSC-Miskolc – Mezőkövesd Zsóry FC U19 5-4. Az elődöntőkben a 
Gesztelyi FC – Szerencs VSE 5-3 arányban, míg az RSE Tállya – MVSC-
Miskolc 5-1 eredménnyel végződött. Az 5. helyért a Mezőkövesd Zsóry 
FC U19 – Mádi FC mérkőzés 6-1-re, a 3. helyért a Szerencs VSE – MVSC-
Miskolc mérkőzés 7-6-ra végződött. A döntőben a Gesztelyi FC – RSE 
Tállya összecsapás 7-2-es eredménnyel zárult. 

Az emléktornán különdíjakat is osztottak. 
Legjobb kapus: Kiss Balázs (Szerencs VSE), legjobb védő: Kele Ádám 

(MVSC-Miskolc), legjobb mezőnyjátékos: Kalocsai László (RSE Tállya), legjobb 
Szerencs VSE sportoló: Berta Péter, Gólkirály: Erdélyi Patrik (Gesztelyi FC).

A 2010-ben elhunyt, köztiszteletben álló, sportszerető 
Uray Attilának állít emléket az a labdarúgó emléktorna, 
amit immár tizenkettedik alkalommal szerveztek meg ja-
nuár 18-án a Kulcsár Anita Sportcsarnokban.

A fiatal focistákat Gulyás Viktor, a SZEGÉP ve-
zetője köszöntötte. Beszédében kiemelte: a torna 
célja, hogy a téli időszakban segítse a focisták fel-
készülését. Az esemény kezdése előtt egyperces 
néma csenddel emlékeztek meg a tragikus hirte-
lenséggel elhunyt sportszerető Ladinszki Ferenc-
ről. Ezután Uray Attila képviselő és Kiss Dávid 
szervező ismertették a szabályokat, majd sérülés-
mentes küzdelmeket kívántak.  

A szerencsi csapatok a téli szünet utáni első 
megmérettetésükön vettek részt, és bár a kezdeti 
játékuk kissé álmos volt, az utolsó csoportmérkő-
zések már élvezetes játékot hoztak. A Szerencs 
VSE I. csapata csoportmásodikként jutott az elő-
döntőbe, míg a Szerencs VSE II. a csoport harma-
dik helyén végzett, így az 5-6. helyért játszhatott. 
Utóbbi csapat egy gólokban gazdag mérkőzésen 
5-3-ra alulmaradt Tokaj ellen. A Szerencs VSE I. 
csapata az Encs RSE fiataljaival vívott igazi, dön-
tőbe illő mérkőzést. A rendes játékidő 2-2-es dön-

tetlennel zárult, így büntetőpárbaj döntött a to-
vábbjutásról. Az encsiek kapusa hősiesen védett, 
csapatuk pedig értékesítette a saját büntetőjét, 
így 4-3-ra nyertek. A szerencsi fiúk a bronzmér-
kőzés előtt kissé csalódottak voltak, de sikerült 
összeszedniük magukat és 10 másodperccel a vé-
ge előtt belőtték a győztes gólt, ezzel megsze-
rezve a dobogó harmadik fokát. A torna döntő-
jében az Encs RSE nagy fölénnyel, 5-0-ra győzte 
le a Mezőkövesd Zsóry csapatát. 

Az eseményen egyéni díjakat is kiosztottak. A 
gólkirály Horváth Rikárdó (Encs RSE) lett, a legjobb 
játékosnak Lesovics Vincentet (Sárospataki TC) 
választották, míg a legjobb kapus díjat Nagy Nim-
ród (Mezőkövesd Zsóry) kapta. A szerencsi csa-
patból is elismerésben részesültek a kiemelkedő 
játékosok Uray Attila képviselő jóvoltából. Kocsis 
Botond (SZVSE II.) lett a legjobb kapus, Gulyás Le-
vente (SZVSE I.) a legsikeresebb védő, Nagy Zalán 
(SZVSE I.) a legkiválóbb mezőnyjátékos, míg Hisák 
Nikolász (SZVSE II.) a gólkirály. 

A szervezők elégedettek voltak a meccsek szín-
vonalával és a fiúk teljesítményével, különösen a 
torna végén mutatott játékkal. Ez az esemény re-
mek lehetőséget biztosított az egyesületek szá-
mára, hogy felmérjék, miben kell még fejlődniük a 
tavaszi szezon kezdetéig. Az eredményhirdetésen 

minden csapat oklevelet kapott, az első három he-
lyezett pedig kupákkal és érmekkel gazdagodott. 
Varkoly Ádám alpolgármester jóvoltából a részt-
vevő csoportok egy doboz szerencsi csokoládét is 
kaptak. A szervezők külön köszönetet mondtak 
Gulyás Viktornak és családjának a torna megvaló-
sításáért és az új mezekért, valamint Kiss Dávidnak 
a minőségi szervezésért. Köszönetüket fejezték ki 
továbbá Szerencs város önkormányzati képvise-
lőinek a díjakért és ajándékokért. 

A II. SZEGÉP KUPA végeredménye: 1. Encs 
RSE, 2. Mezőkövesd Zsóry FC, 3. Szerencs VSE I., 
4. Sárospataki TC, 5. Tokaj FC, 6. Szerencs VSE II., 
7. Sátoraljaújhelyi TKSE, 8. Gönc VSE.

Január 25-én rendezték meg a II. 
SZEGÉP Kupát a Kulcsár Anita sport-
csarnokban, ahol nyolc U14-es csapat 
mérte össze erejét. A téli felkészülési 
tornán a Szerencs VSE két gárdával is 
képviseltette magát.

SZERENCSI SIKEREK A II. SZEGÉP KUPÁN

A piros mezes Szerencs VSE I. csapata a har-
madik helyen végzett
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Kos: III. 21. – IV. 20. 
A hónap lendületesen indul számodra, 
új lehetőségek nyílnak meg a karriered-

ben. Érdemes figyelned a kommunikációra, 
mert egy félreértés konfliktust okozhat. A hónap 
végén pozitív fordulat várható a magánéletedben. 

 
Bika: IV. 21. – V. 20. 
A hónap a stabilitásról és az anyagi biz-
tonság megerősítéséről szól. Egy régi 

terv most valósággá válhat, ha elég ener-
giát fektetsz bele. Figyelj az egészségedre, mert a 
hideg időjárás kisebb kellemetlenségeket hozhat. 

 
Ikrek: V. 21. – VI. 21.  
Februárban kreatív energiáid szárnyal-
nak. Vigyázz, hogy ne vállalj túl sokat 

egyszerre, mert könnyen kifáradhatsz.  
A társasági életed pezsgő lesz, de tartsd szem 
előtt a fontos kapcsolatok ápolását. 

 
Rák: VI. 22. – VII. 22. 
Érzelmi mélypontok és felemelkedések 
váltják egymást februárban, de végül 

megleled az egyensúlyt. Egy családtag  
támogatása különösen fontos lehet most. Használd 
ki az időt arra, hogy rendezd a gondolataidat. 

Oroszlán: VII. 23. – VIII. 23. 
Február a fejlődés és a tanulás hónapja 
számodra, új ismeretekre tehetsz 

szert. Karrieredben kisebb elismerések 
várnak, ha kitartóan dolgozol. Vigyázz azonban, 
hogy ne hanyagold el szeretteidet a munka miatt. 

 
Szűz: VIII. 24. – IX. 23.  
Rendeződhetnek a pénzügyi kérdések, 
amelyek eddig nyugtalanítottak. A pár-

kapcsolatodban érdemes nyíltan beszélni 
az érzéseidről. Most jó időszak lehet új szokások 
kialakítására, amelyek hosszú távon segítenek. 

 
Mérleg: IX. 24. – X. 23.  
A február harmóniát hoz a kapcsola-
taidba, és új barátságokat is köthetsz. 

Kreatív tevékenységeidben sikerekre szá-
míthatsz, ha bátran kísérletezel. Ügyelj arra, hogy 
a pihenésre is szánj időt! 

 
Skorpió: X. 23. – XI. 22. 
A hónap lehetőséget ad arra, hogy 
mélyebb önismeretre tegyél szert. Egy 

régi probléma most megoldódhat, ha bí-
zol az intuíciódban. Pénzügyi téren legyél óvatos, 
és kerüld a hirtelen döntéseket. 

Nyilas: XI. 23. – XII. 21. 
Február izgalmas kalandokat és új ta-
lálkozásokat hozhat az életedbe. Hasz-

náld ki a pozitív energiákat, hogy előre-
lépj a céljaidban. Szeretteiddel való kapcsolatod 
mélyülhet, ha több időt szánsz rájuk. 

 
Bak: XII. 22. – I. 20. 
A hónapban kihívásokkal kell szembe-
nézned, de kitartásod segít túllendülni 

rajtuk. Munkahelyi helyzeted stabilizálódhat, 
és akár egy előléptetés is kilátásban lehet. Egészsé-
ged érdekében próbálj meg többet mozogni. 

 
Vízöntő: I. 21. – II. 19. 
Februárban ragyogó formában leszel, 
és könnyen magadra vonhatod mások 

figyelmét. Most jó időszak lehet új ötletek 
megvalósítására. Vigyázz azonban, hogy ne vállalj 
túl sokat, mert kimerülhetsz. 

 
Halak: II. 20. – III. 20. 
A hónap érzelmi stabilitást hozhat, kü-
lönösen művészi téren. Egy régóta 

várt hír végre megérkezhet, ami örömmel 
tölt el. Figyelj az apró részletekre a mindennapok-
ban, mert fontos dolgokat fedezhetsz fel.

Szerencsi Hírek 2025. februári horoszkóp

Előző rejtvényünk megfejtése: „Ha a karácsony hiányzik a szívedből, akkor a fa alatt sem találsz rá.” A szerencsés nyertes: Albert Erika. Megfejtőnk  
1 db csokoládé csomagot kap ajándékba, ami 30 napig átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal recepcióján. Az újságból kivágott két sudoku megfejtését 
2025. február 21-ig postázzák címünkre (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal recepcióján. A keresztrejtvény helyes 
megfejtői között 1 db 6.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.

Nehézségi szint: könnyű

Nehézségi szint: közepes
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SZAVAZZON A GYÁRKERTI ÓVODÁRA

A „Start a jövőért” program az áruházak elhe-
lyezkedése alapján kialakított 60 körzet mind-
egyikében fordulóként közel 1 millió forint támo-
gatást nyújt. A Tesco weboldalán keresztül 
benyújtott pályázatokat ezúttal is egy független 
szakmai testület bírálta el, amely a pályázati do-
kumentumban felsorolt kritériumok alapján vá-
lasztotta ki körzetenként azt a legjobb maximum 
3 projektet, amelyek sorsáról aztán a Tesco üz-
letek vásárlói döntenek a vásárláskor kapott sza-
vazózsetonokkal, első alkalommal 2025. január 
20. és február 16. között. A szavazási szakaszba 

továbbjutott pályázatok az elért helyezésüknek 
megfelelően – a korábbiaknál magasabb össze-
get – 500 ezer, 300 ezer, illetve 150 ezer forintot 
nyernek minden körzetben. A szervezők pedig 
szakmai szempontok (kidolgozottság, innovati-
vitás, kreativitás, fenntarthatóság) alapján egy 

vagy akár több pályázatot különdíjjal is jutalmaz-
hatnak. Az első forduló nyerteseinek sorrendjét 
a Tesco 2025. február második felében hirdeti ki, 
a projekteket – a támogatás felhasználásával – 
pedig 2025 márciusa és augusztusa között kell 
megvalósítaniuk a szervezeteknek.

Támogassa a Szerencsi Gyárkerti 
Óvodát! Szavazzon a pályázatukra a 
helyi Tesco áruházban! Céljuk, hogy 
a kicsik számára biztonságos, mo-
dern játszóteret építsenek, ahol ön-
feledten játszhatnak, miközben sze-
mélyiségük és mozgásuk is szárnyra 
kap. Segítsen, hogy a jövő generáci-
ója egészségesen és boldogan nő-
hessen fel!
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